
Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2014. december 18-án 14:30 órai 
kezdettel megtartott soros, nyilvános ülésének
Tárgysorozata: 
Jegyzőkönyve:
Rendelete:
Határozatai: 154-172

T á r g y s o r o z a t a
Interpellációk és kérdések

1.)  Szóbeli  tájékoztató  a  KÖVÁL Zrt.-vel  kötött  szilárd  hulladékszállítási  közszolgáltatási 
szerződésről
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

2.) Előterjesztés az OTP Bank Nyrt.-vel kötendő folyószámla hitelkeret szerződésre
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

3.) Tájékoztatás Buzási Alexandra 14193 hrsz.-ú önkormányzati ingatlanvásárlási szándékának 
ügyéről
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

4.) Előterjesztés Borsos Gábor kérelmére közvilágítási fejlesztés megvalósítása ügyében – Rózsa 
utca
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

5.) Előterjesztés a 2015. évi belő ellenőrzési tervre
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

6.) Előterjesztés a Csicsergő Óvoda beszámolójára
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

7.) Előterjesztés a Könyvtár és Teleház beszámolójára
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

8.) Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata és a 2015. helyi szociális támogatások 
előkészítése a költségvetés tervezéshez

    Előterjesztő: Szente Béla polgármester

9.)  Előterjesztés  a  Képviselő-testület  2015.  évi  üléstervének  és  az  Önkormányzat 
rendezvénytervének megállapítására
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

10.) Bednárik István Ferencné kérelme
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

11.) A Régió Lapkiadó Szolgáltató és Kiadó Kft.-vel kötendő szerződés
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

12.) Egyebek 
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

Monorierdő, 2014. december 18.
 Szente Béla 
polgármester         
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JEGYZŐKÖNYV

Készült:  Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2014. december 18-án 
14:30 órai kezdettel a Polgármesteri Hivatal tanácskozótermében megtartott soros, nyilvános 
üléséről.

Jelen van:  Szente Béla polgármester, Balogh Gábor, Borbás Elvira, Dzsupin Imréné, Nagy 
Lászlóné, Fehér István képviselők (6 fő)

Távol lévő képviselő: dr. Páczi Antal alpolgármester (1 fő)

Tanácskozási  joggal  megjelent:  Vargáné  Vass  Éva  jegyző,  Sahin-Tóth  Jenőné  pénzügyi 
vezető

Szente Béla polgármester: Nagyon sok szeretettel köszönt mindenkit. A Képviselő-testület 
soros, nyilvános ülését 14:30 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a Képviselő-testület ülése 
határozatképes, mert az ülés kezdetekor 6 képviselő jelen van. Jegyzőkönyv vezetőnek felkéri 
Sahin-Tóth Jenőnét, jegyzőkönyv-hitelesítőnek Dzsupin Imréné és Fehér István képviselőt.  A 
napirendi  pontokat  mindenki  megkapta.  A Pénzügyi,  Településfejlesztési  és  Közbiztonsági 
Bizottság javaslatára lenne egy-két kiegészítés. A Régió Lapkiadó Szolgáltató és Kiadó Kft.-
vel kötendő szerződés, a RÉGIO SC kérelme. Ezek automatikusan a 10. napirendi pont után 
jönnének.  Valamint  a  Szárazhegy-Quercus  Nonprofit  Kft.  beszámoltatása,  javaslat  a 
közvilágítás  felülvizsgálatára,  a  2015.  évi  költségvetésbe  történő  betervezése  és  értelem 
szerint ezek után jönne az Egyebek napirendi pont. Aki a napirendi pontokkal, a jegyzőkönyv-
vezető és a hitelesítők személyével egyetért, kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag 
–  az  ülés  napirendjét,  a  jegyzőkönyv-vezető  és  a   jegyzőkönyv-hitelesítők  személyét 
elfogadta.

Napirendi pontok és azok sorrendje: 

Interpellációk és kérdések

1.)  Szóbeli  tájékoztató  a  KÖVÁL  Zrt.-vel  kötött  szilárd  hulladékszállítási 
közszolgáltatási szerződésről
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

2.) Előterjesztés az OTP Bank Nyrt.-vel kötendő folyószámla hitelkeret szerződésre
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

3.)  Tájékoztatás  Buzási  Alexandra  14193  hrsz.-ú  önkormányzati   ingatlanvásárlási 
szándékának ügyéről
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

4.) Előterjesztés Borsos Gábor kérelmére közvilágítási fejlesztés megvalósítása ügyében 
– Rózsa utca
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

5.) Előterjesztés a 2015. évi belő ellenőrzési tervre
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

6.) Előterjesztés a Csicsergő Óvoda beszámolójára
Előterjesztő: Szente Béla polgármester
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7.) Előterjesztés a Könyvtár és Teleház beszámolójára
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

8.) Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata és a 2015. helyi szociális támogatások 
előkészítése a költségvetés tervezéshez

    Előterjesztő: Szente Béla polgármester
9.)  Előterjesztés  a  Képviselő-testület  2015.  évi  üléstervének  és  az  Önkormányzat 

rendezvénytervének megállapítására
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

10.) Bednárik István Ferencné kérelme
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

11.) A Régió Lapkiadó Szolgáltató és Kiadó Kft.-vel kötendő szerződés
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

12.) Egyebek

Interpellációk és kérdések

Szente Béla polgármester: megkérdezi, hogy kíván-e valaki interpellálni? Az előző testületi 
ülésen elhangzott egy kérés interpellációban a piaccal kapcsolatban, hogy hívják meg a Valló 
Pétert. Valló Pétert nem tudták meghívni. December 31-ig van lehetőség arra, hogy az utolsó 
számlalehívást is megtegyék. Jelen pillanatban a műszakis kolléga készen van a táblázattal 
csak fel kell vinni egy felületre, ha lesz valami fejlemény akkor bővebben fog tudni erről 
beszámolni a képviselő-testületnek. 

Dzsupin  Imréné  képviselő:  tudják  nagyon  jól,  hogy  két  védőnő  van  Monorierdőn,  de 
jelenleg  egy  védőnő  látja  el  a  szolgálatot  Monorierdőn,  Keresztes  Hajnalka,  akinek  a 
munkájával nagyon meg vannak elégedve, de egyedül nagyon kevés. Nem tudja, hogy két 
létszámra  van  betervezve  a  költségvetésbe  a  védőnőnek  a  státusza  vagy  nem,  de 
mindenféleképpen még egy védőnőt kisegítésben szeretne kérni. Fel kellene venni a védőnői 
szolgálattal a kapcsolatot. Volt egy konferencián ahol a gyermekorvos is ott volt, az iskola, 
óvoda  is.  Nem  tud  a  védőnő  nagyon  sokszor  kimenni,  mert  nagyon  sok  gyermek  van 
Monorierdőn, mert el kell látnia a munkáját. Kéri, amennyiben lehetséges a létszám bővítését.
A nyár folyamán a közmunkásokkal hordtak füvet a posta mögötti parkoló részre, ami egy 
darabig működött, de most nagyon nagy sár van a posta mögötti parkoló részen. Javasolja, 
hogy kavicsos réteggel, vagy felmart aszfalttal, ahogy lehetne, majd oldják meg, mert sem 
biciklivel, se kocsival nem lehet elmenni, bele lehet ragadni a sárba.  

Szente Béla polgármester: jelen pillanatban is két védőnőjük van, a másik státuszban van, de 
szülési  szabadságon van. Addig nem tudnak újat  felvenni  a helyére.  A helyettesítés pedig 
olyan nehéz, hogy most a szabadságot úgy tudták megoldani, hogy úgy kellett máshonnan 
idehozatni védőnőt és vele külön szerződést kellett kötni. Nem lesz egyszerű a megoldása a 
védőnőnek. Mindenhol gondokkal küszködnek, amíg nekik két státusz be van töltve, addig 
nem igazán tudják megoldani az újabb védőnő felvételét.

Vargáné Vass Éva jegyző:  a Helyi  Esélyegyenlőségi Programban olvashatták a javaslatot 
arra  vonatkozóan, hogy ezt az átmeneti  problémát hogyan lehetne megoldani.  Nekik ez a 
szakmai  javaslatuk,  ami  az  átmeneti  időszakban  az  adminisztratív  feladatoktól 
tehermentesítené  a  védőnőt.  Gondolják  meg.  Védőnőt  kocsi,  szolgálati  lakás  nélkül  nem 
kapnak. Ez a helyzet, nincs védőnő.
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Dzsupin  Imréné  képviselő:  évekkel  ezelőtt  volt,  hogy  akik  iskolába  jártak,  védőnőnek 
készültek. Ezzel kapcsolatban fel lehetne venni a kapcsolatot a védőnőnek, mert annak idején 
is tanulók voltak itt és ők segítettek, járták a falut. 

Vargáné Vass Éva jegyző: erről beszél a Helyi Esélyegyenlőségi Program.

Szente  Béla  polgármester:  azt  javasolják,  hogy  a  védőnői  szolgálatot  ellátó  kolléganő 
támogatását a duális  képzésben való diákok részvételével,  vagy lehetőség szerint szociális 
asszisztens  alkalmazásával  lehetne  ellátni.  Ez  a  mai  programban  benne  van.  A  másik 
interpellációs kérdésre válaszolva elmondja, hogy keresik a megoldást. Kéri képviselőtársait 
is, hogy ha hallanak olyat, hogy valahonnan csak el kellene hozni zúzalékot, vagy kedvező 
árról tudnak, amivel az ottani sarat el lehetne tüntetni, akkor arra nyitottak.

1.)  Szóbeli  tájékoztató  a  KÖVÁL  Zrt.-vel  kötött  szilárd  hulladékszállítási 
közszolgáltatási szerződésről
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

Szente  Béla  polgármester:  tegnap  tárgyalta  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és 
Környezetvédelmi  Bizottság.  Örömmel  értesíti  a  Képviselő-testületet,  hogy  a  mai  napon 
megköttetett  a  szerződés,  miszerint  meghosszabbították  2015.  március  31-ig  a  jelenlegi 
szerződésüket a KÖVÁL Zrt.-vel. Azt írták alá, amit tegnap a bizottság javasolt, azokkal a 
feltételekkel. Ez a probléma, ha átmenetileg is, de megoldódott. Aki a tájékoztatással egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

154/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

tájékoztató a KÖVÁL Zrt.-vel kötött szilárd hulladékszállítási közszolgáltatási 
szerződésről

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete jóváhagyólag tudomásul 
veszi a szóbeli  tájékoztatást  a  KÖVÁL Zrt.-vel kötött  szilárd hulladékszállítási 
közszolgáltatási szerződésről.
Határidő: azonnal
Felelős: Szente Béla polgármester

2.) Előterjesztés az OTP Bank Nyrt.-vel kötendő folyószámla hitelkeret szerződésre
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

Szente  Béla  polgármester:  tegnap  ezt  is  tárgyalta  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és 
Környezetvédelmi  Bizottság  és  javasolja  a  Képviselő-testületnek  a  hitelkeret  szerződés 
elfogadását azzal, hogy a hitel futamideje 2015. január 05-től 2015. december 21-ig tartson, a 
rendelkezésre  tartott  összeg  legfeljebb  7.000.000.-Ft  legyen.  Aki  ezzel  egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze.
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Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

155/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

  folyószámlahitel felvételéről

1. Monorierdő Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az OTP Bank Nyrt.-től 
történő folyószámlahitel felvételéről dönt. 

2. A hitel futamideje 2015. január 05-től 2015. december 21-ig tart, a rendelkezésre 
tartott összeg legfeljebb 7.000.000.- Ft.

3. A Képviselő-testület  –  figyelembe  véve  a  mindenkor  hatályos  államháztartási 
jogszabályokat  – a hitel  és járulékai  visszafizetésének biztosítékául felajánlja az 
Önkormányzat  saját  bevételeit,  valamint  tudomásul  veszi,  hogy a  hitel  a  2011. 
szeptember  hó  napján  ÖB-8400-2011-0825-0826-082761  számon  megkötött 
keretbiztosítéki  jelzálogszerződés/tartós  finanszírozási  jogviszonyra  tekintettel 
megkötött jelzálogszerződés hatálya alá tartozik. 

4. Az önkormányzat kötelezettséget vállal arra, hogy a hitel visszafizetés időtartama 
alatt a kért hitelt és járulékait a futamidő éveiben – a felhalmozási és tőke jellegű 
kiadásokat  megelőzően  –  a  költségvetésébe  betervezi  és  jóváhagyja,  illetve 
költségvetési előirányzat módosításai során figyelembe veszi. 

5. A  Képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert,  hogy  a  fenti  hitelre 
vonatkozóan  az  OTP  Bank  Nyrt.-nél  eljárjon,  az  ügylet  feltételeiben 
megállapodjon,  a  hitelszerződést  és  az  engedményezési  szerződést  aláírja  az 
Önkormányzat képviseletében. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Szente Béla polgármester

(14:47 órakor dr. Páczi Antal alpolgármester megérkezett, az ülésteremben 7 képviselő van  
jelen.)

3.)  Tájékoztatás  Buzási  Alexandra  14193  hrsz.-ú  önkormányzati   ingatlanvásárlási 
szándékának ügyéről
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

Szente  Béla  polgármester:  ezt  is  tárgyalta  tegnap  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és 
Közbiztonsági  Bizottság  és  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  Buzási  Alexandra 
önkormányzati  telekvásárlása  ügyében,  amely  a  14193  helyrajzi  számú  önkormányzati 
tulajdonú telekre terjed ki, az előterjesztésben szereplő és hivatkozott ingatlan értékbecslésben 
megállapított összegre tekintettel, az ingatlant ne értékesítse. 

Dzsupin Imréné képviselő: tegnap nem volt ott a bizottság ülésén. Megkérdezi, hogy először 
versenytárgyalást kellene kiírni, hogy ki szeretné megvenni? 

Szente  Béla  polgármester:  igen.  A  bizottság  nem  javasolja  értékesíteni  az  ingatlan 
értékbecslésben megállapított áron, mivel, hogy alá lett értékelve, keveslik az értéket, vagy 
meg kellene versenyeztetni, hogy ki az, aki ráígér. 
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Dzsupin Imréné képviselő: nem reális ez az ár, ez az 1.319.170.- Ft arra az ingatlanrészre, 
amit ott van?

Vargáné Vass Éva jegyző: ez a könyv szerinti érték.

Szente Béla polgármester: az 1.319.170.- Ft teljesen reális, ez a könyv szerinti kataszteri 
értéke, de  246.000 Ft-ért, nem, nagyon messze van egymástól a kettő érték.

dr. Páczi Antal alpolgármester: hogy lehet ilyen nagy különbség, ez hatalmas különbség. 
Ennyire  rosszak  az  ingatlankönyv  szerinti  értékeik?  Ez  hihetetlen,  nem  nagyon  van 
alulbecsülve ez a 246.000.- Ft?

Szente  Béla polgármester:  minden földnek van aranykorona értéke,  ott  nem tudja,  hogy 
mennyi,  de  biztos  abban,  hogy  ez  a  246.000.-  Ft  messze  alul  van  az  értéktől.  Az 
önkormányzat fizette az ingatlan értékelőt. Nem tudja, hogy ki lenne az, aki aláírná ezt a 
szerződést, ki vállalná?

Nagy Lászlóné képviselő:  tegnap megkérte  jegyző asszonyt  és  a  pénzügyi  vezetőt,  hogy 
láthassák és behozták az értékbecslést magát, mert ő is döbbenetesnek tartotta, hogy lehet ez 
csak ennyi, milyen indikátorok alapján döntött úgy az értékbecslő, hogy ennek nincs több 
értéke.  Érdemes  megnézni.  Leírta,  hogy  nagyon  sovány  föld,  aranykorona  értéke  semmi 
szinte, nincs semmiféle közmű, a gáz messze van, olyan út nincs ott. Hihetetlen, de ennyit 
hozott ki a végére. 

dr. Páczi Antal alpolgármester: ezek után felmerül, hogy amit gondolnak ingatlanuknak, ha 
ennyit ér valójában, akkor nagyon szegényesnek tűnik az önkormányzat vagyoni helyzete. Ez 
annyira irreálisnak tűnik a számára, pedig az önkormányzat kérte fel a szakértőt, még csak azt 
sem mondani, hogy ő kérte fel a szakértőt. 

Szente Béla polgármester: a földterület nagysága 2849 m2, és az aranykorona értéke 0,60 és 
2,41 aranykorona/hektár, amely nagyon gyenge minőségű homoktalajt takar. Ő egy agyagos 
területet értékeltetett fel, ami szinte semmire nem jó és ennél magasabbat hozott ki máshol. A 
könyv szerinti értéktől nagyon messze van ez a piaci érték, ezért nem javasolta a bizottság 
ennek az ingatlannak az ilyen áron történő értékesítését. 

dr. Páczi Antal alpolgármester: javasolja, hogyha szeretné megvenni, ajánlják fel, hogy a 
könyv szerinti értéken tudják csak értékesíteni. Annak idején ő is könyv szerinti értéken vette, 
vagy valamivel fölötte az ingatlant. Akkor nagyon fekete bárány volt, hogy ilyen olcsón jutott 
telekhez. Most nem akar ilyen olcsón telekhez jutni.

Szente  Béla  polgármester:  a  bizottság  azt  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy piaci 
értéken  ne  értékesítse  az  ingatlant.  Viszont  a  vizsgált  könyv  szerinti  értéken  kívánja  a 
Képviselő-testület  értékesíteni az önkormányzat  tulajdonában lévő 14193 hrsz.-ú ingatlant, 
azaz: 1.319.170.- Ft értéken hajlandó megválni tőle. A Képviselő-testület értékesítésről szóló 
rendelete  alapján  az  ingatlan  nyilvános  értékesítés  útján  értékesíthető.  Tehát  meg  lehet 
hirdetni. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:
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Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

156/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

  Buzási Alexandra 14193 helyrajzi számú önkormányzat telekvásárlási 
szándékáról

Monorierdő  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  piaci  értéken  nem 
értékesíti az ingatlant. A Képviselő-testület a vizsgált könyv szerinti értéken kívánja 
értékesíteni  az  önkormányzat  tulajdonában  lévő  14193  hrsz.-ú  ingatlant,  azaz: 
1.319.170.-  Ft  értéken  hajlandó  megválni  tőle.  A  Képviselő-testületnek  az 
értékesítésről  szóló  határozata  alapján  az  ingatlan  nyilvános  értékesítés  útján 
értékesíthető.  
Határidő: azonnal 
Felelős: Szente Béla polgármester

4.) Előterjesztés Borsos Gábor kérelmére közvilágítási fejlesztés megvalósítása ügyében 
– Rózsa utca
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

Szente  Béla  polgármester:  ezt  is  tárgyalta  tegnap  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és 
Közbiztonsági  Bizottság  és  úgy  döntött,  hogy  ilyen  feltételek  mellett  nem  kívánja  %-os 
arányban  támogatni  ezt  a  szerepvállalást,  mert  nem  derül  ki  határozottan,  hogy  csak 
lámpatestet szeretne felállíttatni vagy lámpaoszlopot szeretne még beállíttatni. A DÉMÁSZ 
ajánlata csak a lámpatest felszereléséről szól, ami 1 db-nak az árát meghatározta. Erre terjed 
ki  az  a  javaslat  is,  ami  arra  ad  majd  előterjesztést,  hogy  fejlesszenek,  tervezzék  be  a 
közvilágítás bővítését, vizsgálják felül, mert több olyan ügy is keletkezik, ebből tanulva, lásd 
Harmat utca és most a Rózsa utca, hogy fel kell előtte méretni, hogy ne essen olyanba bele az 
önkormányzat, hogy a végén nem lehet megvalósítani. A bizottság ezt a kérelmet elutasította, 
nem kívánja támogatni. A Képviselő-testület 2015. évi költségvetésébe meghatározott összeg 
szerepeljen közvilágítás fejlesztésre, amelyről majd a beérkezett igényeknek és azon túl az 
igények  megalapozottságát  figyelembe  véve  szülessen  majd  döntés  a  közvilágítás 
fejlesztéséről.

dr. Páczi Antal alpolgármester: az, hogy 11,3 %-kal meghaladja azt, ami az előírás, azért 
nem  kell  plusz  lámpatestet  betenni.  Fontos  lenne  egész  Monorierdő  közvilágítását 
felülvizsgálni.

Szente Béla polgármester: elhangzott tegnap a bizottsági ülésen pontosan azért, mert 11,3 
%-kal meghaladja, mivel, hogy össze-vissza vannak a lámpaoszlopok. A tervezetet úgy kell 
megvalósítani, hogy fel kell mérni, hogy még egyszer ilyen ne fordulhasson elő, mint pl: ez 
vagy a Harmat utcai eset. Aki egyetért azzal, hogy ezt a kérelmet nem támogatja a Képviselő-
testület. A Képviselő-testület a 2015. évi költségvetésében meghatározott összeget tervez be a 
közvilágítás fejlesztésére és újra tárgyalja. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:
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Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

157/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

Borsos Gábor Rózsa utcai közvilágítási bővítés igényéről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete –  figyelemmel  a 
Pénzügyi,  Településfejlesztési  és  Közbiztonsági  Bizottság  javaslatára  –  Borsos 
Gábor  Rózsa  utcai  közvilágítási  bővítés  igényét  elutasítja,  nem  kívánja  %-os 
arányban támogatni ezt a szerepvállalást. 
A Képviselő-testület  a  2015.  évi  költségvetés  tervezésekor  újra  tárgyalja  és 
meghatározott összeget tervez be a közvilágítás fejlesztésére.
Határidő: azonnal
Felelős: Szente Béla polgármester
             Vargáné Vass Éva jegyző

5.) Előterjesztés a 2015. évi belő ellenőrzési tervre
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

Szente  Béla  polgármester:  tegnap  tárgyalta  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és 
Közbiztonsági Bizottság. Jegyző asszony válaszolt a kérdésekre. 

dr. Páczi Antal alpolgármester: a belső ellenőrzési terv nagyon jó, korrektnek látja.

Szente Béla polgármester:  javasolja a Képviselő-testületnek, hogy fogadja el a 2015. évi 
belső ellenőrzési munkatervet. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

158/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

a 2015. évi belső ellenőrzési munkaterv elfogadásáról

Monorierdő Község Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  2015. évre vonatkozó 
belső ellenőrzési munkatervet az előterjesztés szerint elfogadja.
Határidő: azonnal
Felelős: Szente Béla polgármester
             Vargáné Vass Éva jegyző

6.) Előterjesztés a Csicsergő Óvoda beszámolójára
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

Szente  Béla  polgármester:  tárgyalta  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és  Közbiztonsági 
Bizottság. Elhangzott, hogy alá vannak támasztva azok a fejlesztések, amelyek indokoltak és 
a  költségvetésbe  be  kell  tervezni.  A  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és  Közbiztonsági 
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Bizottságnak különösebb hozzáfűzni valója nem volt, mert a beszámoló elég terjedelmes. 

dr.  Páczi  Antal  alpolgármester:  előre  kell  nézni,  az  igényt,  amit  az  óvodavezető  jelez, 
másrészt  a  plusz  feladatokat,  hogy  3  évtől  kötelező  lesz  az  óvodai  látogatás.  Nagyon 
komolyan meg kell tárgyalni majd, hogy a fejlesztést hogyan fogják végrehajtani és arra az 
anyagiakat hogyan biztosítják.

Szente Béla polgármester: kéri a Képviselő-testületet, hogy a Csicsergő Óvoda beszámolóját 
előterjesztés szerint fogadja el. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

159/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

a Csicsergő Óvoda beszámolójáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Csicsergő  Óvoda 
beszámolóját előterjesztés szerint elfogadja.
Határidő: azonnal
Felelős: Szente Béla polgármester

7.) Előterjesztés a Könyvtár és Teleház beszámolójára
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

Szente  Béla  polgármester:  tárgyalta  tegnap  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és 
Közbiztonsági Bizottság. Néhány kérdés felmerült. Sikerült válaszolni rá. Az a kérdés merült 
fel, hogy jártak bent a könyvtárban és látták, hogy a könyvtáros táskája ott van az asztalon, 
nem tudja elzárni. Erre válaszolta, hogy felmérette a könyvtárat azzal a vállalkozóval, aki a 
polcokat csinálta, mert szerencsére igen nagy a felajánlás a lakosság részéről. Nagyon sok 
könyv van lent a pincében és folyamatosan ajánlanak fel könyveket. Fel kellett mérni, hogy 
még polcokat kell beszerelni, valamint a egy zárható szekrényt. A beszámolóban benne van 
kifogásolásként, hogy ugyan azon a gépen vannak rögzítve a könyvtáros dokumentumai, amit 
a  lakosság  is  használ.  Elmondta,  hogy  kaptak  számítógépeket,  megoldható,  hogy  oda 
betegyenek egy gépet és azon fogja tudni rögzíteni a könyvtáros a dokumentumait,  ami a 
sajátja és nem a lakosság részére van betéve a könyvtárba. 

Borbás Elvira képviselő: a könyvtár beszámolója tükrözi a mostani helyzetet. Május 1-jén 
nyílt  meg a könyvtár,  5 hónap alatt  ennyit  tudtak elérni.  Nagyon sok hiányosság van,  de 
örülnek annak,  hogy ez  is  van  és  sikerült  megoldani.  Nem csak számítógépre  és  zárható 
szekrényre van szükség, hanem fogasra, órára, nagyon sok mindenre. Összeírta, hogy mire 
van  szükség  és  úgy  gondolja,  hogy  a  költségvetésbe  ezt  be  lehet  tervezni.  Amikor  a 
költségvetési  koncepció  napirendre  kerül,  javasolja  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és 
Közbiztonsági Bizottságnak is, hogy fontolja meg. Azon kívül még azt is fontolják meg, hogy 
a  6  órás  státuszt  felemelik  8  órásra.  Az államtól  közművelődésre  és  könyvtári  ellátásnak 
kapnak több, mint 5 millió Ft-ot, amit erre a célra lehet elkölteni. Javasolja, hogy a 6 órás 
munkaidőt emeljék fel 8 órás munkaidőre. Akkor fog kiderülni, hogy hány ember jön, amikor 
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már tényleg 8 órás, mert, ha nincs nyitva nem fognak idejönni. Nem tudják felmérni, hogy 
mennyi lenne a könyvtár látogató csak akkor, ha valóban nyitva van reggel 8 órától és látják. 
Ha csak 6 órás nyitva tartás van, akkor soha nem fogják tudni felmérni a tényleges igényeket. 
Javasolja, hogy a 2015. évi költségvetésbe 8 órás státuszt állítsanak be a 6 órás helyett. A 
könyvtár  beszámolóját  az  Oktatási,  Kulturális  és  Ügyrendi  Bizottság  is  tárgyalta, 
megfelelőnek  tartotta.  Nagyon  helyesnek  tartja,  hogy felsorolta  azokat  a  dolgokat,  amire 
szükség  van.  Pl.  a  projektor,  beszéltek  róla,  ha  marad  idén  pénzmaradvány,  akkor 
megvásárolják. Nem tudja, hogy meg tudják-e ezt idén oldani? Utána nézett középár kategória 
250.000-300.000 Ft. Ha maradt pénz ebből a keretből, amit könyvtárra lehet szánni, akkor 
ebből a keretből javasolja még az idén megvenni ezt, hiszen minden alkalommal az iskolától 
kérik kölcsön a projektort, amikor itt előadás van, már pedig volt ebben az évben 6 és a jövő 
évben is  terveznek legalább ennyit.  A beszámoló mindenre kiterjedő beszámoló,  hiszen a 
beszámolónak arra is ki kell terjedni, ami hiányosság, aki ott dolgozik, ő tudja igazán, hogy 
mi az, amire szükség van. Megköszöni a könyvtár vezetőjének az 5 hónapi munkáját, amit 
nagyon jónak tart és kéri a Pénzügyi, Településfejlesztési és Közbiztonsági Bizottságot és a 
Képviselő-testületet,  hogy  amikor  a  költségvetést  tervezik,  akkor  ezeket  a  kéréseket, 
igényeket és a dolgokat, amit kér, tervezzék be a 2015. évi költségvetésbe. 

Szente Béla polgármester: javasolja, hogy a 2015. évi költségvetésbe, ami le van írva, azt 
betervezni  szükséges  a  hiányosságok  kiküszöbölésére,  valamint  javasolja  a  Képviselő-
testületnek,  hogy  a  beszámolót  fogadja  el.  Aki  a  beszámolót  elfogadja,  kézfelemeléssel 
jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

160/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

a Könyvtár és Teleház beszámolójáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Könyvtár  és  Teleház 
beszámolóját előterjesztés szerint elfogadja. A Képviselő-testület egyetért azzal, 
hogy a költségvetés tárgyalásakor a beszámolóban leírt hiányosságok kerüljenek 
betervezésre a 2015. évi költségvetésbe. 
Határidő: azonnal
Felelős: Szente Béla polgármester

8.) Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata és a 2015. helyi szociális támogatások 
előkészítése a költségvetés tervezéshez

    Előterjesztő: Szente Béla polgármester

Szente Béla polgármester: megkapta a képviselő-testület az írásos anyagot, ami elég bő és 
részletes anyagnak bizonyul. Felhívja a képviselő-testület figyelmét arra a táblázatra, ami a 2. 
és a 3. oldalon található. Elég sok kérdés és kérdőre vonás is érkezett hozzájuk a diákmunka 
és a közmunkával kapcsolatban. Itt határozottan le van írva a teljesítések, az intézkedések és 
ennek megnevezése, hogy a fiatalok foglalkoztatási lehetőségeinek hiányában a diákmunka 
program részében 2014. június 1-től 2014. augusztus 1-ig összesen 45 diák foglalkoztatása 
történt  meg.  A közmunka  programban  részt  vett  személyeket  pályázati  program  alapján 
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kerestek 2013.  évtől  folyamatosan 2014.  december 10-ig,  összesen 159 fő foglalkoztatása 
megtörtént. A számok magukért beszélnek, akikben kérdés merült fel ezzel kapcsolatban, a 
számok  egyenest  választ  adnak  rá.  Az  Egészség  Nap,  a  Sportnap,  az  önkormányzattal 
szerződésben  álló  háziorvos  végzi,  szolgáltatási  díj  nélkül.  Ezt  dr.  Páczi  Antal  háziorvos 
végzi. Megkérdezi, hogy van-e valakinek ehhez kérdése, vagy hozzászólása?

dr. Páczi Antal alpolgármester:  az előterjesztés jó, a táblázat könnyen áttekinthető, hogy 
mik vannak, amik megvalósultak és mik vannak, amin részben javítani kell és mi az, amiben 
előre kell lépni. Tényleg szép eredmények, amit polgármester úr elmondott a foglalkoztatás. 
Kicsi  dolgokkal  kell  elkezdeni,  de  nagyon  szép  szám  már  és  nyilván,  hogy  ennek  lesz 
folytatása. Javasolja, és nagyon fontos lenne még néhány képzés, a képzésekbe belefér, akár 
az egészségügyet bevonva, hogy életmódban adjanak tanácsot az egészséges életmódra való 
nevelés  és  egyéb kérdésekben.  Ennyivel  egészítené ki.  De tényleg nagyot  léptek előre az 
előző évekhez képest. 

Nagy Lászlóné képviselő: szintén megköszöni ezt az anyagot, mert nagyon jól összefoglalva 
tárja eléjük a Helyi Esélyegyenlőségi Programmal kapcsolatos dolgokat. Megkérdezi, hogy a 
táblázat 15. pontjában hogy értik azt, hogy akadálymentesítés hiánya a helyi munkaadóknál? 
Ebben kér segítséget, hogy az önkormányzatnak az esélyegyenlőséggel kapcsolatban milyen 
szerepet kell vállalni. 

Szente Béla polgármester: van egy Helyi Építési Szabályzat és vannak olyan intézményeik, 
mint az óvoda.

Vargáné Vass Éva jegyző: nem egészen, ez is egy pici része, amit polgármester úr mondott. 
Az akadálymentesítés, az mindenféle szervi, illetve nem szervi fogyatékosságban élő számára 
szól,  hogy az  egyébként  egészséges  munkavállaló  szintjére,  vagy közel  ahhoz  próbálja  a 
munkavállalást  elősegíteni.  Akadálymentesítés  a  helyi  munkaadóknak,  pl:  a  Polgármesteri 
Hivatal,  pl:  az  önkormányzat,  a  Csicsergő Óvoda,  de  mindenki  más  is,  aki  a  településen 
munkaadóként megjelenik. Lehet, hogy ezt olyan módon kell majd elérniük, hogy egy vork 
shopot  rendeznek  a  számukra,  ez  ki  fog  alakulni.  Van  a  6.  oldal  közepén,  hogy a  helyi 
gyógyszertárral első körben felvenni a kapcsolatot, azután az élelmiszert árusító üzletekkel 
felvenni a kapcsolatot. Ez az az akadálymentesítés, amiről polgármester úr beszélt elsősorban. 
Itt elsősorban erre is gondoltak.

dr. Páczi Antal alpolgármester: a fogyatékossággal élőknek lehetőleg olyan lehetőséget kell 
biztosítani, hogy be tudjon jutni az orvosi rendelőbe, patikába és azon kívül a munkahelyeket 
úgy kialakítani, hogy oda esetleg fel lehessen venni olyan fogyatékos embert is, aki meg tudja 
közelíteni  ezt  a  munkahelyet.  A  fogyatékos  ember  lehet  látás,  lehet  hallás  és  lehet 
mozgáskorlátozott. Itt is úgy lett kialakítva az önkormányzat körül a bejáró, a feljáró, hogy a 
vakok lássák,  hogy hol  az  ajtó,  ezeket  fel  kellett  szerelni,  mert  ezek  előírások ma  már  .  
Nagyon sok olyan épület van, az orvosi rendelő, a patika, ami még akkor épült, amikor ezek 
még nem voltak feltételek, ezeket még nem nézték. Ezek most már feltételek lettek és elő van 
írva, hogy mennyi időn belül kell megoldani úgy, hogy ezeknek a feltételeknek eleget tegyen. 

Vargáné Vass  Éva jegyző:  polgármester  úr nagyon jól  rátapintott  a lényegre,  ez a  Helyi 
Építési  Szabályzat  kidolgozásakor  jelenik  meg  elsősorban.  Nekik  az  a  céljuk,  a  Helyi 
Esélyegyenlőségi Programban azt tűzték ki célul, hogy nemcsak a közintézményeket, hanem 
az élelmiszer boltokat és a gyógyszertárat, hiszen az emberek nagy többsége igénybe veszi. 
Azért  vették  elsőnek  a  gyógyszertárat,  mert  ott  a  legfontosabb,  hogy  a  mindenfajta 
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akadálymentesítésre sor kerüljön. A Helyi Esélyegyenlőségnek pontosan az a lényege, hogy 
olyan helyzetbe szeretnék hozni azt, aki a fogyatékosságot elszenvedi, mintha nem lenne neki, 
vagy annak a gátjait a minimálisra csökkenteni. Ez a cél.

Dzsupin Imréné képviselő: a felnőtt és a gyermek háziorvosi rendelőnél nincs ez kialakítva. 
Ezt minél hamarabb meg kell oldaniuk. Az iskolánál és óvodánál is.

Vargáné Vass Éva jegyző: az iskolánál is van, az iskola felújításáig volt egy rámpa és az őszi 
választások környékén elvarázsolódott, de azután visszavarázsolták. 

Dzsupin  Imréné  képviselő:  ha  a  későbbiekben  egy  vállalkozó  szeretne  itt  beindítani 
bármiféle vállalkozást, amikor kiadják a működési engedélyt, ez benne legyen. 

Vargáné Vass Éva jegyző: erre nekik sajnos nincs közvetlenül ráhatásuk. Azért nincs, mert az 
építési engedélyt nem tőlük kapja. Viszont a Helyi Építési Szabályzatban, és itt ez a lényeg, 
amikor erről beszélnek, tehetnek olyan kitételt, hogy azt mondják, hogy épül egy gyár, ahol 
több ember, foglalkoztatásra kerül, legyen ez kitétel. Ha a Helyi Esélyegyenlőségi Program 
alapján beteszik a HÉSZ-be,  hogy ez kívánalom, akkor ezt az I.  fokú Építési  Hatóságnak 
Monoron figyelembe kell vennie, hiszen a HÉSZ egy jogszabály, egy rendelet. 

Nagy  Lászlóné  képviselő:  most  kapott  választ  a  kérdésére,  ő  érti,  hogy  mi  az 
esélyegyenlőség, mit kell abban biztosítani és azt is alapvetőnek tartja, hogy elsősorban az 
önkormányzatnál  és  az  intézményeinél.  Amit  nem  értett,  hogy  a  helyi  munkaadóknál 
beletesznek ide valamit, hogy lehet ezt majd végrehajtani. Itt a válasz többek között, hogy a 
Helyi Építési Szabályzatban. Helyi munkaadónak bárki minősül, a MÉH telep, egy boltos, aki 
munkaadó. Hogy fogják tudni ezt végrehajtatni, hát akkor úgy, hogy lesz egy jogszabály.

Vargáné Vass Éva jegyző: ez csak az újakra vonatkozik. Meg kell győzniük a már működő 
munkaadókat,  hogy  ez  nem csak  az  önkormányzat  érdeke,  nem csak  azért,  mert  szépen 
hangzik, azért, mert ez olyan európai, hanem azért kell megcsinálni, mert, ha oda egy kerekes 
székes  be akar  jutni,  akkor  tegye  lehetővé,  hogy oda bejusson.  Pusztán azért,  mert  ez az 
alapvető emberi jog megilleti Magyarország Alaptörvénye szerint. Biztosan nagyon messze 
vannak még ettől a gondolkodásmódtól, de valahol el kell kezdeni. 

Balogh Gábor képviselő: hasonlóan szerette volna ugyan ezt a dolgot megkérdezni, hogy mi 
van azokkal az épületekkel, ami megvan, mint a posta, hogy nem biztosít ilyen lehetőséget. 
Fel kellene hívni erre a figyelmüket valahogyan. Valamilyen módon, nem az önkormányzat 
által, kötelezni arra, hogy ezt megépítse. 
 
Szente Béla polgármester: az önkormányzat a postát kötelezni nem tudja. A postának kellene 
központilag kötelezni rá. Ez nem az önkormányzat feladata a posta vonatkozásában.

Vargáné Vass Éva jegyző: az együttműködést kezdhetik úgy is, hogy felajánlják, vannak az 
önkormányzatnak  közmunkát  végző  emberei.  Felajánlhatják  a  posta  vezetőjének,  hogy 
elkészítik az akadálymentes feljutási lehetőséget, mert az lakosság szinte egésze használja a 
postát.  Az iskola,  óvoda,  gyógyszertár  és  az orvosi  rendelő mellett  ez  a  következő olyan 
épület,  ahol  minden  ember  megfordul  évente  többször  is.  Nem tudja  mennyire  jött  át  a 
szellemisége ennek az előterjesztésnek, de mindenképpen meggyőzéssel, együttműködéssel, 
nem  pedig  hatalmi  szóval,  nem  kifejezetten  csak  a  jogszabály  erejénél  fogva,  mert  azt 
gondolja, hogy talán így többre mennek és talán gyorsabban is. 
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dr. Páczi Antal alpolgármester:  ez előírás lesz és minden közintézménynek ezt meg kell 
oldani, legyen az posta, legyenek azok boltok, ezeket ellenőrizni fogják. Neki mentességet a 
rendelőre  2019-ig  adtak,  2019-ig  kell  megoldania  az  akadálymentes  közlekedést,  ha  még 
akkor  él.  Nekik,  úgy,  ahogy  jegyző  asszony  mondta,  meggyőzéssel  kellene  rávenni  a 
közintézményeket és nyilván az új boltok úgy nyíljanak meg, hogy ezeknek megfeleljenek. 

Szente Béla polgármester: az önkormányzatnál a testület határozatot hozott, hogy járdát fog 
építeni. A járdának olyannak kell lennie, hogy nem csak akadálymentesnek kell lennie, hanem 
a gyengén látó is tudjon tájékozódni, meg tudja közelíteni az épületet.

Vargáné Vass Éva jegyző:  Kéri,  hogy a 2.  oldal 4.  táblázatát  nézzék meg. Nagyon nagy 
örömmel jelenti, hogy a jelen lévő kolléganő az, aki magára vállalta azt a nemes feladatot, 
hogy az  Esélyegyenlőségi  Program elkészítése kapcsán elvégzi  azt  a  tanfolyamot,  ami  az 
önkormányzatnak segít abban, hogy a lehető legjobb módszerrel készüljön el. Mint azt látták 
az Esélyegyenlőségi Program maga volt a tökéletesség, szépen összeállított, nagyon alapos 
munka. Ez a képzés a kolléganő részéről folyamatban van. Minden erejükkel azon vannak, 
hogy  ezt  a  fajta  ismeretanyagukat  is  a  legszélesebb  skálán  tudják  kamatoztatni  az 
önkormányzat érdekében.

Nagy  Lászlóné  képviselő:  a  4.  oldalon  látják  a  felnőtt  korúak  képzéseivel  kapcsolatos 
dolgokat. Megállapításként le van írva, hogy a közfoglalkoztatás keretein belül egy sikertelen 
oktatás,  próbálkozás volt,  mivel  a  bevonandók nem vállalták a  felajánlott  képzést  a korai 
felkelés miatt. A következő képzés december 1-jén indult, melynek szintén korlátozott volt a 
sikere. Itt a jelentkezők nem feleltek meg a kritériumoknak. Javasolta az oktatás politika újra 
gondolását önkormányzati szinten. Ez mit takar?

Vargáné  Vass  Éva  jegyző:  az  Esélyegyenlőségi  Programnak  van  egy  olyan  része,  ami 
kifejezetten ezzel foglalkozik. Nekik most az a céljuk, hogy a program végrehajtása során 
felmerült problémákat a döntéshozó elé tárják. Mindenre ők sem fognak tudni bölcsek köve 
szerint választ adni,  viszont érdemes újra gondolni,  hogy az,  amit  akkor megfogalmaztak, 
azokat  a  célokat  nem kellene  lejjebb  szállítani,  nem kellene  kiszélesíteni  más  társadalmi 
csoportra kiterjeszteni? Sok-sok gondolat és lehetőség merül fel. Itt ez pusztán arra hívja fel a 
figyelmet, hogy egyszer próbálkozik az ember és sikertelen a dolog, akkor azt mondják, hogy. 
De amikor másodszor is majdnem, hogy kudarcba fullad a dolog, akkor meg kell nézni és 
mélyebbre  kell  ásni  ezekben  az  okokban.  Korán  kell  felkelni,  elszoktak  az  emberek  a 
munkától. 

Szente  Béla  polgármester:  azzal,  hogy  nem akar  felkelni  korán,  azzal  nem tudnak  mit 
kezdeni.  De más társadalmi rétegcsoportot  megszólítva,  irányozva viszont  tudják.  Most is 
december  1-jétől  egész  más  jellegű  oktatások  indultak,  más  képzések,  amihez  magasabb 
iskolai végzés volt szükséges. Ezzel már egy más társadalmi réteg volt megcélozva. De azzal, 
hogy nem akar felkelni korán, azzal az önkormányzat nem fog tudni mit kezdeni. Nem fog 
odamenni senki a házához, hogy felkeltse.

Vargáné Vass Éva jegyző:  A kolléganővel részt vettek két hete a Helyi Esélyegyenlőségi 
Program,  záró  konferenciáján.  Csodákat  láttak,  a  semmiből  megteremtett  önkormányzati 
fenntarthatóságot,  önkormányzati  egzisztenciát,  ötletek garmadáját  gyűjtötték be. Rengeteg 
minden van a tarsolyban, számíthat a képviselő-testület rájuk bizalommal. 
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Szente  Béla  polgármester:  egyeztetés  van  jelen  pillanatban  a  Munkaügyi  Hivatallal  és 
Czomba  Sándorral  pontosan  az  esélyegyenlőségi  rendezvényen  elhangzottak  alapján 
értékteremtő programot szeretnének kidolgozni és ebben szeretnék majd a segítségüket kérni. 
Érti azt, amit képviselő asszony felvetett, és amit elmondott jegyző asszony is. Érti az alatt is, 
hogyha nem tantermi oktatáson vesz részt az illető és úgy nyer tapasztalatot. Annak idején 
volt olyan, akinek 4 általános iskolai osztálya volt és mégis szakmát tanult, nem biztos, hogy 
az  iskolapadban  tanulta  meg  azt  a  szakmát,  amelyből  később  a  kenyerét  fogja  keresni. 
Hasonlóképpen látja azt, hogy teljesen az alapokhoz vissza kellene menni. 

Nagy  Lászlóné  képviselő:  a  gondolatai  pont  erre  irányultak,  hogy  a  közfoglalkoztatás 
keretében,  amit  oktatást  kaptak  közfoglalkoztatottak,  kormányzati  program  volt. 
Gyakorlatilag ide le van írva,  hogy az oktatás része nem működött.  Azt látja,  hogy utána 
javasolják  az  oktatáspolitika  átgondolását  önkormányzati  szinten.  Jól  gondolja,  hogy amit 
nem sikerült kormányzati szinten megoldani, álljanak neki önkormányzati szinten, valamiféle 
módon bekapcsolni ezeket az embereket. 

Vargáné  Vass  Éva  jegyző:  nem  a  nagy  oktatáspolitikára  gondoltak,  hanem  a  saját 
településükre.  Arról  van  szó,  hogy  megcéloztak  egy  társadalmi  réteget  Monorierdő 
Önkormányzat közigazgatási területén. Azt mondták, hogy vonják be őket képzésbe annak 
érdekében,  hogy esetleg  visszavezethetők  legyenek a  munkaerő  piacra,  számos  ok és  cél 
miatt. Be kell látniuk és ez egy figyelem felhívás, hogy ez nem fog menni. Akkor most azt 
nézzék meg, hogy mi az oka. Az, hogy nem kel fel,  az még önmagában nem ok, nagyon 
csúnya dolog, de önmagában még nem ok. Meg kell nézni a valódi okokat. Ezek az emberek 
nem biztos, hogy targonca kezelőnek kell, hogy menjenek. Elképzelhető, hogy egy helyben 
indított pl: kertművelés. 

Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető: ez a célcsoport a közfoglalkoztatottak volt, felmérés 
szerint nem igazán befogadó képes csoport volt.  Egy része igen, de a 159 emberből nagy 
nehezen össze tudtak szedni tízet és utána még két ember lemorzsolódott. Ezért írták le, hogy 
a  tanulási  hajlandóság  alacsony.  Ezért  javasolták  azt,  hogy  az  újragondolás  az 
oktatáspolitikának az, hogy tanítsák meg arra, ahogy fel kell kelni, hogy ki kell törölnie az 
orrát,  be  kell  menni  a  munkába,  ezek  totál  alap  dolgok,  amivel  nincsenek  az  emberek 
tisztában. Nem tudják, hogy mi az a kötelesség tudat, amit 25 év alatt elfelejtettek. Jogok 
országa lettek és elfelejtenek felkelni. 

Vargáné Vass Éva jegyző: nagyon szépen látszik ez a napközi éttermének használata során. 
Látszik a hiányosság. Szándékosan nyomják bele a WC-be az almát. 

Sahin-Tóth  Jenőné  pénzügyi  vezető:  ami  karbantartási  kötelezettséget  jelent  az 
önkormányzatnak százezreket fordítanak arra, hogy eldugul a WC, letépik a fogast, újra kell 
festeni. Valahol el kell kezdeni azt mondatni, hogy az önkormányzatnak ezzel foglalkoznia 
kell, hogy hosszú távon a település lakosságának jó legyen.

Vargáné Vass Éva jegyző: 1994. március 1-jén Rozsály községben kezdett el dolgozni, ahol 
azzal kezdték, nem az esélyegyenlőséget, hanem a szociális földprogramot és az alapítvány 
működését, hogy felvettek egy 8 általános iskolát elvégzett kislányt, akinek az volt a feladata, 
hogy a  szegregált  környezetből  élőket  megtanítsa  arra,  hogy kifújja  az  orrát,  megfésülje, 
megmosdassa, a cipőjét kösse meg, normális módon vigye be a gyermeket az iskolába. Ezért 
fizetett neki az önkormányzat. Ezt mondja a Gyöngyi is. Beszéltek a múltkor a bogarakról. 
Ezeket a dolgokat kezelni kell.
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Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető:  az a gond, hogy a többi gyerek is  ennek szenvedő 
alanya. 

Szente Béla polgármester: erről lehetne rengeteget beszélni. Arra kéri a képviselő-testületet, 
hogy  ezt  a  napirendi  pontot  előterjesztés  szerint  fogadja  el.  Aki  ezzel  egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

161/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

a Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálatáról és a 2015. helyi szociális 
támogatások előkészítéséről a költségvetés tervezéshez

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  előterjesztés  szerint 
elfogadja a Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálatáról és a 2015. évi helyi 
szociális támogatások előkészítéséről a költségvetés tervezéséhez című napirendi 
pontot. 
Határidő: azonnal
Felelős: Szente Béla polgármester

9.)  Előterjesztés  a  Képviselő-testület  2015.  évi  üléstervének  és  az  Önkormányzat 
rendezvénytervének megállapítására
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

Szente Béla polgármester: az anyagot mindenki megkapta. Táblázatban is fel van tüntetve, 
eléggé  átlátható.  Két  határozatot  kell  hozni,  először  az  üléstervet  kell  elfogadni,  majd  a 
rendezvénytervet.  Felolvassa  majd  szavazásra  bocsátja  a  Képviselő-testület  2014.  évi 
üléstervének  megállapítására  vonatkozó  határozati  javaslatot.  Aki  ezzel  egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

162/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

a Képviselő-testület 2015. évi üléstervének megállapításáról

A Képviselő-testület  az  Önkormányzat  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról 
szóló  3/2007.  (II.  21.)  Kt.  rendelet  26.  §-a  alapján  a  2015.  évi  üléstervét  az 
alábbiak szerint állapítja meg:

15



A Képviselő-testület 2015. évi üléstervéről

Január:        - Előterjesztés a 2015. évi költségvetési rendelet megalkotására
                      (jegyző, polgármester, Pénzügyi, Településfejlesztési és Közbizton-
                       sági Bizottság SzMSz szerint)

Február:       - Előterjesztés az étkezési normák és térítési díjakról szóló rendelet
                       megalkotására
                      (jegyző, polgármester, Pénzügyi, Településfejlesztési és Közbizton-
                       sági Bizottság SzMSz szerint)

Március:      - Jegyző kiegészítő tájékoztatója a 2014. novemberi beszámolóhoz

Április:        - Zárszámadás
                      (jegyző, polgármester, Pénzügyi, Településfejlesztési és Közbizton-
                       sági Bizottság SzMSz szerint)

Május:         - Könyvtár és Teleház működéséről beszámoló
- A Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat éves beszámolója
- Közmeghallgatás
-

         Június:        - Bizottsági Elnökök tájékoztatója a bizottság munkájáról
Július:
Augusztus: - Ülés szünet 2015. augusztus 1-jétől augusztus 31-ig
Szeptember:
Október:    - Csicsergő Óvoda vezetőjének beszámolója

                              (Oktatási, Kulturális és Közbiztonsági Bizottság SzMSz szerint)

November: - 2016. évi koncepcióra vonatkozó előterjesztés
                    (jegyző, polgármester, Pénzügyi, Településfejlesztési és Közbizton-
                     sági Bizottság SzMSz szerint)

December: - Ülés- és rendezvényterv megállapítása
Határidő: azonnal és folyamatos
Felelős: Szente Béla polgármester, Vargáné Vass Éva jegyző

Szente  Béla  polgármester:  felolvassa  és  szavazásra  bocsátja  az  önkormányzat  2015.  évi 
rendezvénytervére vonatkozó rendelet-tervezetet. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

163/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

az Önkormányzat 2015. évi rendezvénytervéről

A Képviselő-testület  a  2015.  évi  rendezvénytervében  szerepelteti  az  Oktatási, 
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Kulturális és Ügyrendi Bizottság javaslatára 
-március hónapban: Március 15.
-május hónapban: Gyermeknap a környezetvédelem jegyében 
-június hónapban: Falunap
-augusztus hónapban: Augusztus 20.
-október hónapban: Idősek napja és Október 23.
-november hónapban: Márton-napi felvonulás
-december hónapban: Karácsonyi ünnepség rendezvényeket
Határidő: folyamatos a határozat szerint
Felelős: Szente Béla polgármester, Vargáné Vass Éva jegyző

Szente  Béla  polgármester:  15:42  órakor  rövid  szünetet  rendel  el.  A testületi  ülés  15:47 
órakor folytatódik. Az ülésteremben 7 képviselő van jelen.

10.) Bednárik István Ferencné kérelme
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

Szente  Béla  polgármester:  tárgyalta  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és  Közbiztonsági 
Bizottság  a  kérelmet,  amely  Iskola  büfére,  valamint  takarítószerek  beszállítása  az 
önkormányzat Polgármesteri  Hivatala részére,  illetve az Általános Iskola részére.  Amilyen 
javaslatot tett  és szinte diktálni szeretett  volna,  ezért  a PTKB nem javasolja a Képviselő-
testületnek  ezt  a  javaslatot  elfogadni.  Kérelmező  pontos  számításokat  nem  végzett  csak 
becsléseket,  hogy 12 m2 büfére  lenne  szüksége,  amit  kiépítene,  és  ezt  követően szeretné 
lelakni ennek a díját.  Amennyiben büfét szeretne kiépíteni a költségeket neki kell  állni,  a 
mérőóra felszerelését, az engedélyeztetést az ÁNTSZ-nél, egészségügynél, bármit, neki kell 
állni  és  nem  úgy,  hogy  lelakni.  Az  a  kijelentése,  hogy  az  iskolai  rendezvények,  bálok 
kizárólagos  árusítási  jogát  fenntartja,  ilyen  nincsen,  ezt  azért  szokták  kiadni  a  szülői 
munkaközösségnek és az óvodának, iskolának, hogy ebből bevételt szerezzen, vagy esetleg a 
Polgárőrségnek  a  későbbiekben,  tehát  ezt  nem  tudják  támogatni.  A  Pénzügyi, 
Településfejlesztési és Közbiztonsági Bizottság a kérelmet nem javasolja támogatni. 

dr. Páczi Antal alpolgármester: az iskolabüfére biztos, hogy szükség lenne, de nem ilyen 
feltételekkel.  Aki  vállalja,  az  természetesen  mindent  vállaljon  és  ne  feltételekkel.  Az 
köztudott,  hogy a bevétel  pontosan a  gyerekekért  van,  nem anyagi  haszonszerzésre,  mint 
ahogy ő is ezt esetleg kívánná. Ilyen formában kellene tájékoztatni, nem az elzárkózással, 
hanem milyen feltételekkel kaphatná meg, mert amit leírt, azok nem jók. 

Szente Béla polgármester:  aki egyetért  a Pénzügyi,  Településfejlesztési  és Közbiztonsági 
Bizottság javaslatával, hogy a Képviselő-testület ne támogassa ezt a kérelmet, kézfelemeléssel 
jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

164/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

Bednárik István Ferencné a Family Market Magyarország képviseletében 
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benyújtott iskolabüfé, valamint takarítószerek beszállítása a Polgármesteri 
Hivatal, illetve az általános iskola részére című beadványáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  megtárgyalta  Bednárik 
István  Ferencné  a  Family  Market  Magyarország  képviseletében  benyújtott 
iskolabüfé, valamint takarítószerek beszállítása a Polgármesteri Hivatal, illetve az 
általános iskola részére beadványát. A Képviselő-testület azt a döntést hozta, hogy 
a beadványban foglaltak alapján nem támogatja a kérelem elfogadását. 
Határidő: azonnal
Felelős: Szente Béla polgármester

11.) A Régió Lapkiadó Szolgáltató és Kiadó Kft.-vel kötendő szerződés
Előterjesztő: Szente Béla polgármester

Szente  Béla  polgármester:  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és  Közbiztonsági  Bizottság 
megtárgyalta  a  Régió  Lapkiadóval  kötendő  kiadói  szerződést  és  azt  a  javaslatot  teszi  a 
képviselő-testületnek, hogy az 1-159/2014. irat  alapján Monorierdő Község Önkormányzat 
2213 Monorierdő, Szabadság út 50/a, képviseletében Szente Béla polgármester, ellenjegyző: 
Vargáné Vass Éva jegyző, továbbiakban, mint Alapító, másrészt a Régió Lapkiadó Szolgáltató 
és Kiadó Kft. 2200 Monor, Táncsics Mihály u. 38., cégjegyzés szám: 1309117071, adószám: 
14160255-2-13,  bankszámla  szám:  107011354697680851100005,  képviselője:  Papp  János 
ügyvezető, továbbiakban: kiadóval kössön szerződést a Monorierdői Hírmondó című időszaki 
lap  kiadása  tárgyában.  A szerződésben  belefoglaltatna,  hogy határozott  időre  kötik  2015. 
január 1-től  2015. december 31-ig,  6 lapszám megjelenését  tartalmazza mindez,  9 oldalas 
terjedelemben, ami maximum 3 oldal hirdetést tartalmazhat. Az Alapító a Kiadónak utólag az 
újság  előterjesztésének  megkezdését  követő  8.  napon  belül  kiállított  számla  ellenében,  8 
napos fizetési határidővel fizeti meg az előfizetési cím helyenkénti 50 Ft + ÁFA, de legfeljebb 
összességében 80.000 Ft + ÁFA összegű előfizetői díjat. A Képviselő-testület hatalmazza fel a 
polgármestert, hogy a szerződést ebben a formában kösse meg a Régió Lapkiadó Szolgáltató 
és Kiadó Kft.-vel. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

165/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

a Régió Lapkiadó Szolgáltató és Kiadó Kft.-vel kötendő szerződésről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az  1-159/2014.  irat 
alapján Monorierdő Község Önkormányzat 2213 Monorierdő, Szabadság út 50/a, 
képviseletében Szente Béla polgármester, ellenjegyző: Vargáné Vass Éva jegyző, 
továbbiakban, mint Alapító, másrészről a Régió Lapkiadó Szolgáltató és Kiadó 
Kft.-vel,  amelynek székhelye 2200 Monor,  Táncsics Mihály u.  38.,  cégjegyzés 
száma:  1309117071,  adószáma:  14160255-2-13,  bankszámla  száma: 
1070113546976808-51100005, képviselője: Papp János ügyvezető, továbbiakban: 
Lapkiadó  között  Monorierdő  Község  Önkormányzat  lapja,  Monorierdői 
Hírmondó című időszaki lap kiadása tárgyában megköttetik. A Felek a szerződést 
határozott  időre  2015.  január  1-től  2015.  december  31-ig,  6  lapszám 
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megjelentetésére  kötik,  8  oldalas  terjedelemben,  ami  maximum  3  oldal 
reklámhirdetést  tartalmazhat.  Az  Alapító  a  Kiadónak  utólag  az  újság 
előterjesztésének megkezdését követő 8. napon belül kiállított számla ellenében, 8 
napos fizetési határidővel fizeti meg az előfizetési cím helyenkénti 50 Ft + ÁFA, 
de  legfeljebb  összességében  80.000  Ft  +  ÁFA  összegű  előfizetői  díjat.  A 
Képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert,  hogy  a  szerződést  ebben  a 
formában kösse meg a Régió Lapkiadó Szolgáltató és Kiadó Kft.-vel.
Határidő: azonnal
Felelős: Szente Béla polgármester

Szente Béla polgármester: felvetődött az is, hogy több példányszám legyen, amennyiben 
igény lesz rá, akkor külön szerződéssel ennek semmi akadálya nem lesz. 

12.) Egyebek
RÉGIÓ SC kérelme.

Szente  Béla  polgármester:  ezt  is  tárgyalta  tegnap  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és 
Környezetvédelmi  Bizottság.  Szécsényi  Pál  a  RÉGIÓ SC képviseletében  azzal  a  kéréssel 
fordult az önkormányzathoz, hogy 2014. november 16-án kötött egy terembérleti szerződést 
heti két alkalomra és szeretné, mivel, hogy a Bozsik Intézményi programban az iskola havi 
40.000.-  Ft-ot biztosít  ingyenes a  monori  futsal  edzőnek, ugyanakkor szintén monorierdői 
gyerekek,  akiket  ő  foglalkoztat  a  Bozsik Egyesületi  programban,  ugyanakkor  terembérleti 
díjat fizetnek, azt kéri, hogy ezt a díjat csökkentse a Képviselő-testület. Hivatkozik arra, hogy 
van más egyesület is, amely kedvezményes bérleti díjban részesül és 1.000. Ft/óra díjban bérli 
a tornatermet. A Pénzügyi, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság azt javasolja a 
Képviselő-testületnek, hogy Szécsényi Pálnak a RÉGIÓ SC vezetőjének kérelmét támogassa 
és 1.000.- Ft/óra díjban állapítsa meg a terembérleti díját. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel 
jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

166/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

Szécsényi Pál a RÉGIÓ SC elnöke terembérleti díj csökkentése 
iránti kérelméről 

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete  Szécsényi Pál a RÉGIÓ 
SC elnöke kérelmét támogatja és  a Monorierdői Fekete István Általános Iskola 
tornaterme használatáért a RÉGIÓ SC részére 1.000.- Ft/óra díjat állapít meg.
Határidő: azonnal
Felelős: Szente Béla polgármester

A Szárazhegy-Quercus Nonprofit Kft. beszámoltatása

Szente  Béla  polgármester:  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és  Közbiztonsági  Bizottság 
javasolta, hogy a Szárazhegy-Quercus Nonprofit Kft. a 2013. évi beszámolója után az utolsó 3 
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hónapról  számoljon  be.  2015.  év  januárjától  az  elért  eredményekről  félévente,  február  és 
szeptember  hónapban  számoljon  be  Szondi  János  ügyvezető,  valamint  a  Kft.  könyvelője. 
Javasolja  még  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és  Közbiztonsági  Bizottság,  hogy  az 
önkormányzat jogászát kérjék fel arra, amiben szerepet vállalt a Pénzügyi, Településfejlesztési 
és Közbiztonsági Bizottság, hogy megfogalmazza a kérdését,  amit eljuttatnak hozzá,  hogy 
adjon jogi véleményt a Kft.-vel kapcsolatban.

Nagy Lászlóné képviselő: a lényeg az, amit javasolt a képviselőtársa, hogy tisztán lássanak a 
Kft.-vel kapcsolatosan. Kérjenek jogi szakvéleményt az önkormányzat jogászától. Azt tudják, 
hogy változott a Szárazhegy-Quercus Nonprofit Kft.-nek a jogi státusza, megszűnt a nonprofit 
jellege. Ebből adódóan van-e teendője az önkormányzatnak, nehogy mulasztásba kerüljenek, 
erről kérnek tulajdonképpen egy tájékoztatást.

Szente  Béla  polgármester:  erre  kapott  a  bizottság  elnöke  felhatalmazást,  hogy 
megfogalmazza a kérdést és eljuttatják az önkormányzat jogi képviselőjének.  

Nagy Lászlóné képviselő: az első javaslat az volt, hogy negyedévente számoljon be a Kft. 
ügyvezetője és könyvelője, az utolsó javaslat, amit elfogadtak, azaz volt, hogy félévente 2015. 
február és szeptember hónapban. 

Dzsupin Imréné képviselő: a Kft.-nél van a Felügyelő Bizottság.

Fehér István képviselő:  csak volt,  már  nincs.  Ha nem Nonprofit  a  Kft.,  akkor  nem kell 
Felügyelő Bizottság. 

Szente  Béla  polgármester:  jelen  pillanatban  a  bejegyzés  még  Nonprofit  Kft.,  akkor 
szükséges  hozzá  a  3  tagú  Felügyelő  Bizottság.  Januárban  fel  kell  állítani  egy  harmadik 
személyt. 

Dzsupin Imréné képviselő: nincs letisztázva ezek szerint.  

Nagy Lászlóné képviselő: a jogszabály erejénél fogva, ha valamilyen feltétel nem teljesül, 
úgy  veszítette  el  ezt  a  Nonprofit  jogállását,  akkor  viszont  ebből  következően  vélhetően 
módosítani kell a társaság alapszerződést. Ezt szeretnék megtudni, hogy kell-e, jól gondolják-
e, ha kell, akkor viszont fel kell tenni, ennyiről szól az egész. 
Szente Béla polgármester: Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a 
Szárazhegy-Quercus  Nonprofit  Kft.  ügyvezetőjét,  hogy 2015.  január  hónaptól  egy évben 
kétszer, hat havonta, február és szeptember hónapban tartson beszámolót, melyre meghívják a 
könyvelő irodát is. Felkéri az önkormányzat jogi képviselőjét, 

Borbás Elvira képviselő: ott volt a Pénzügyi, Településfejlesztési és Közbiztonsági Bizottság 
ülésén.  Ott,  az  hangzott  el,  hogy  a  bizottság  elnöke  saját  hatáskörben  ír  egy  levelet  az 
önkormányzat  jogi  képviselőjének,  amihez  nem  kell  a  Képviselő-testület.  Itt  csak  egy 
tájékoztatást kell adni arról, hogy a Pénzügyi, Településfejlesztési és Közbiztonsági Bizottság 
elnöke  írásban  felkéri  az  önkormányzat  jogi  képviselőjét,  hogy az  általa  megfogalmazott 
kérdésre  válaszoljon.  Ezt  követően  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és  Közbiztonsági 
Bizottság dönti el, hogy a Képviselő-testület elé tárja vagy nem. 

Vargáné Vass Éva jegyző: tegnap este azt mondta, bár elég késő volt már akkor is, hogy a 
Magyarország  Helyi  Önkormányzatairól  szóló  törvény  értelmében  a  Pénzügyi, 
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Településfejlesztési  és  Közbiztonsági  Bizottság  a  Képviselő-testület  ellenőrző  szerve. 
Ilyenképpen,  mint  a  tulajdonos  ellenőrző  szervének  joga  van  ahhoz,  hogy  meghívja, 
meghallgassa,  információt  kérjen.  Arról  beszéltek,  hogyha  ez  nem  lenne  elegendő  és  a 
bizottság úgy ítélné meg, hogy itt a tulajdonos közvetlen beavatkozására van szükség, akkor 
jön a testülethez. Ezért nem tették be az ülésrendbe se. 

Szente Béla polgármester: aki a Pénzügyi, Településfejlesztési és Közbiztonsági Bizottság 
tájékoztatóját  elfogadja  a  Szárazhegy-Quercus  Nonprofit  Kft.-vel  kapcsolatban, 
kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

167/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

A Szárazhegy-Quercus Nonprofit Kft.-vel kapcsolatos tájékoztatóról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Pénzügyi, 
Településfejlesztési  és  Közbiztonsági  Bizottság  tájékoztatóját  elfogadja  a 
Szárazhegy-Quercus Nonprofit Kft.-vel kapcsolatban.
Határidő: azonnal
Felelős: Szente Béla polgármester

Javaslat a közvilágítás felülvizsgálatára

Szente  Béla  polgármester:  elhangzott  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és  Közbiztonsági 
Bizottság ülésén közvilágítási kérelmekkel kapcsolatban, hogy tervezze be a következő évi 
költségvetésébe  a  Képviselő-testület  a  közvilágítás  felülvizsgálatát,  miszerint  szükség van 
arra, hogy a kihelyezett közvilágítási lámpaoszlopokat felmérje. Van egy folyamatban lévő 
ügy a Harmat utcai lakosok által,  valamint van egy Rózsa utcai  kérelem, amit  elutasítani 
javasolt  a  bizottság  a  Képviselő-testületnek.  Ezt  a  Képviselő-testület  a  következő  évi 
költségvetésébe  tervezze  be  és  amennyiben  szükségeltetik,  vállalja  át.  Az  Önkormányzat 
2015.  évi  költségvetésben  meghatározott  összeget  szerepeltet  közvilágítás  fejlesztésre, 
amelyről a beérkezett igényeknek és azon túl az igények megalapozottságát figyelembe véve 
születik majd döntés a közvilágítás fejlesztéséről. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

168/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

a közvilágítás felülvizsgálatáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete betervezi a következő évi 
költségvetésébe a közvilágítás felülvizsgálatát, miszerint szükség van arra, hogy a 
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kihelyezett közvilágítási lámpaoszlopokat felmérje. Van egy folyamatban lévő ügy 
a Harmat utcai lakosok által, valamint van egy Rózsa utcai kérelem, amit most 
adtak be és elutasította a Képviselő-testület. Ezt a Képviselő-testület a következő 
évi költségvetésébe betervezi és amennyiben szükségeltetik, átvállalja. 
Az Önkormányzat 2015. évi költségvetésben meghatározott összeget szerepeltet 
közvilágítás fejlesztésre, amelyről a beérkezett igényeknek és azon túl az igények 
megalapozottságát  figyelembe  véve  születik  majd  döntés  a  közvilágítás 
fejlesztéséről. 
Határidő: a 2015. évi költségvetés elfogadása
Felelős: Szente Béla polgármester

Szente Béla polgármester: elhangzott az is a Pénzügyi, Településfejlesztési és Közbiztonsági 
Bizottság ülésén,  hogy Monorierdő lakossága  igen idős  létszámmal  rendelkezik és  az  90. 
életévet betöltött személyeket az önkormányzat egy karácsonyi ajándékcsomaggal lepje meg. 
A csomag értékét 2.000.-Ft/fő összegben javasolja megállapítani, összesen 8 lakos részére. A 
csomagok  összeállítására  Borbás  Elvira  képviselőt  kérték  fel.  Aki  ezzel  egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

169/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

a 90. életévét december 31-ig betöltő és afölötti monorierdői lakosok
karácsonyi köszöntéséről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  90.  életévét  ez  év 
december  31-ig  betöltő  és  afölötti  monorierdői  lakosokat  egy  karácsonyi 
ajándékcsomaggal  lepi  meg,  8  fő  részére  2.000.-  Ft/fő  értékben.  A csomagok 
összeállítására Borbás Elvira képviselőt kéri fel.  
Határidő: azonnal
Felelős: Szente Béla polgármester

Szente Béla polgármester: megkereste ma a vasadi polgármester úr, azzal a kéréssel fordult 
az önkormányzathoz, hogy egy együttműködési megállapodást kössenek bölcsődei feladatok 
ellátására.  Ők építettek  egy bölcsődét,  aminek az  átadása idén ősszel  meg is  történt  és  a 
nyitása  február  1-jétől  történne  meg.  Ha  a  monorierdői  lakosok  úgy  vélik,  hogy  a 
gyermeküket  nem  a  monori,  hanem  a  vasadi  bölcsődébe  szeretnék  vinni,  akkor  az 
együttműködési  megállapodás  értelmében  ők  be  tudják  fogadni.  Az  önkormányzatnak 
pénzébe nem kerülne, csak a lakosságnak, önhatalmúlag, ha maga a szülő úgy dönt, hogy ezt 
téríti,  akkor  be  fogják  fogadni  a  gyermekét  a  bölcsődébe.  Ha  az  együttműködési 
megállapodást  nem  kötik  meg,  akkor  semmiképpen  nem  fognak  fogadni  monorierdői 
gyermekeket, ugyan úgy, mint más település lakosságát nem szokták fogadni sem iskolában, 
sem bölcsődében. Reggel 6 órától este 6-ig lenne nyitva a bölcsőde, valamint tartanának fenn 
egy gyermekmegőrző részleget, ha a szülő később ér oda, vagy hétvégére is szeretné igénybe 
venni  ezt  a  megőrzést,  akkor  pedagógus  külön  díjazása  ellenében  tudják  fogadni  a 
gyermekeket. 
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Nagy  Lászlóné  képviselő:  ha  az  önkormányzatnak  nem  kerül  semmibe,  akkor  ez  egy 
lehetőség, amivel élhetnek a lakosok. A fő szempont az, hogy az önkormányzatra ez nem ró 
anyagi terhet. 

Szente Béla polgármester: nem ró semmiféle anyagi terhet az önkormányzatra. Ha meg van 
kötve az együttműködési megállapodás, akkor tudják fogadni a gyermeket, ha nincs, akkor 
nem. A megállapodás által tudják fogadni a gyermeket, aki nem rendelkezik vasadi, állandó 
lakcímmel.  Aki  egyetért  azzal,  hogy  az  együttműködési  megállapodást  megköthetik, 
kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

170/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

Vasad Község Önkormányzatával történő Együttműködési megállapodás 
megkötéséről 

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Szente Béla 
polgármestert,  hogy  Együttműködési  Megállapodást  kössön  Vasad  Község 
Önkormányzatával  monorierdői  gyermekek  Vasad község  bölcsődéjébe  történő 
felvételéről. 
Határidő: azonnal
Felelős: Szente Béla polgármester, Vargáné Vass Éva jegyző

Szente  Béla  polgármester:  Balla  Tiborné  élelmezésvezetőtől  beérkezett  a  Pénzügyi, 
Településfejlesztési és Közbiztonsági Bizottság ülésére egy beadvány, miszerint arról lenne 
szó,  hogy jogszabály  változás  következik  be  2015.  január  1-től,  ami  szükségessé  teszi  a 
konyha korszerűsítését, felújítását. Az ehhez szükséges feltételeket írta le. Kéri a Képviselő-
testülettől,  hogy  tervezzék  be  a  2015.  évi  költségvetésbe,  ha  nem  is  egyszerre,  de 
folyamatában  meg  lehet  ezt  valósítani,  hogy  2015-ben  is  korszerűen  tudjon  működni  a 
konyha. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

171/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

a konyha korszerűsítéséről, felújításáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Balla  Tiborné 
élelmezésvezető  által  írt  kérelemben  foglaltakat  a  költségvetés  tervezésénél 
figyelembe veszi. 
Határidő: azonnal
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Felelős: Szente Béla polgármester, Vargáné Vass Éva jegyző

Szente Béla polgármester: tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy érkezett egy megkeresés, 
miszerint  tudja mindenki,  hogy az egészségügyi  alapellátás nagyon szükségeltetik,  és már 
régóta foglalkozik az önkormányzat azzal, hogy hiányzik az infrastruktúra, hogy egy helyen 
legyen  az  egészségügyi  ellátás.  Mind  az  előző,  mind  a  mostani  Képviselő-testület  is  azt 
szeretné, hogy egészségház épüljön. Annak idején elkészült egy engedélyeztetési terv, aminek 
az érvényessége lejárt és kiderült, hogy túl volt tervezve, ami Monorierdő vonatkozásában 
szinte kivitelezhetetlen lett volna a mostani árak szerint. Van négy ajánlatuk is, ami beérkezett 
a  tervekre,  valamint  a  7.  Dimenzió  Tervező  Irodával  kapcsolatban,  aki  az  előző  tervet 
tervezte, tőle is kértek be árajánlatot. Most megkereste az önkormányzatot egy cég, aki annak 
idején is kivitelezte volna az egészségházat, ami ma került iktatásra, ezért csak tájékoztatást 
tud erről adni, ha a későbbiek folyamán tudna erről tárgyalni a Képviselő-testület. Ez is egy 
javaslat, amely úgy szól, hogy többféle verzió és érdekelné, ő megépítené az egészségházat. 
Az  önkormányzatnak  kötelező  feladata  az  egészségszolgáltatás  ellátása,  hogy egy helyen 
szerepeljen az egészségügyi ellátás, ne kelljen különböző helyre menni. Az illető készített egy 
teljes  tervet  látványtervvel,  m2-rel,  ÁNTSZ  engedéllyel  megfelelve.  Ha  ez  megfelel  a 
Képviselő-testületnek,  akkor  tárgyalhatják,  napirendre  vehetik,  behívhatják  az  urat.  Az 
egészet,  ha  az  önkormányzat  őt  bízza  meg  ezzel,  hogy ő  megépítteti,  akkor  249.850.-Ft 
bruttó/m2 áron valósítaná meg. Körbe fogja adni, hogy tekintse meg a Képviselő-testület. Tett 
egy  számítást,  343  m2-en  valósítaná  meg  a  mostani  engedélyeztetéshez  szükséges 
paraméterek szerint, amelynek teljes összege 85.407.000.- Ft lenne. Ennek a megvalósítása 
vagy saját önerőből, vagy külső forrás bevonásával, vagy a kivitelezőnek a 100 %-os, ez az 
összeg arra vonatkozik,  hogyha 100 %-osan építené meg, akkor van a 249.840.- Ft/m2-es 
bruttó ár. Aminek a későbbiek folyamán tárgyalási alap lehetne a visszafizetési kondíciója. 
Annyiban segíthet  a döntésben, hogyha a  Képviselő-testület  jónak látja  ezeket  a  terveket, 
akkor  a  későbbiek  folyamán  meg  lehet  hívni  a  Pénzügyi,  Településfejlesztési  és 
Közbiztonsági Bizottság és a Képviselő-testület ülésére is. Ebben szerepel két orvosi rendelő, 
egy fogorvosi rendelő, egy gyermekorvosi rendelő, valamint védőnői szolgálat. Fent öltözők 
és mindenféle kiszolgáló személyzetnek helyiségek. Azt tudják, hogy állam bármilyen orvosi 
praxisra  támogatást  ad,  hogy bérelhet  helyiségeket,  mert  az önkormányzatnak ez kötelező 
feladatként jelentkezik. Vagy tőle bérlik vagy bérbe adják ezt az orvosi rendelőt, de ez az 
orvosi rendelő akkor is itt lenne. Ha a Képviselő-testület jónak látja, lát benne fantáziát, akár 
csak elvi síkon is, ő mindenféleképpen megfontolná a Képviselő-testület nevében. Javasolja, 
hogy vagy januárban, vagy februárban ezt hozzák be és tárgyalják meg a meglévő terveket 
ezzel az újjal együtt. Annyira komolyan gondolta ez az ember, olyan komplett tervet tett oda 
elé,  mind látványtervvel,  valamint három dimenziós tervvel,  hogy ő is  meglepődött,  hogy 
mennyire komolyan gondolja. Az elmúlt évben két komplett orvosi rendelőt épített, az egyiket 
Budapesten a IX. kerületben, valamint ő is három rendelőt tart fenn, tehát valószínű, hogy 
nem légből kapott és nem egy szélhámos, komolyan gondolja ezt a megkeresést. 

Amíg a Képviselő-testület tagjai megnézik, elmondja, hogy kapott egy levelet, hogy valami 
jót  is  mondjon,  neki  van  címezve,  de  nem  kimondottan  neki  szól.  Köszönetét  szeretné 
kifejezni a levélíró. Annyi panaszt és rágalmat kaptak már közmunkával kapcsolatban, végre 
valami jó is. Nem egyeztetett senkivel nem tudja senki, hogy ezt fel fogja olvasni. Így szól a 
levél: Tisztelt Polgármester Úr! Alulírott Fülöp Jánosné 2213 Monorierdő, Fürdő u. 17. szám 
alatti lakos (nyugdíjas) az alábbiakat szeretné a tudomására hozni. Előzetes telefonon történt 
megbeszélés alapján 2014. november 7.-én délelőtt 9 órakor személyesen fordult bizalommal 
és  segítséget  kért  Szondi  János  úrtól.  A  közmunka  program  keretében  kirendelte  az 
ingatlanához  Langó  Tímeát,  aki  nagytakarítást  és  kerti  munkákat  végzett.  Kéri  őt,  hogy 
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Szondi János úr pozitív, rugalmas és méltányos hozzáállását dicséretben részesítse, valamint 
Langó Tímeát példamutató magatartás és alapos, figyelmes és kreatív szép munkájáért szintén 
dicséretben szíveskedjen részesíteni. Hozzáteszi, hogy mindezt térítés nélkül. Egy rászoruló 
lakos köszönte meg azt, hogy ház körüli takarítást, bevásárlást, stb. elvégeztek nála. A végére 
odaírta,  hogy  üdvözlettel  Fülöp  Jánosné.  Kíván  a  Képviselő-testületnek  és  mindenkinek 
Kellemes Karácsonyi ünnepeket. Ezt úgy gondolta, hogy megosztja a Képviselő-testülettel. 
Megkérdezi, hogy van-e valakinek az egyebekben valami, mert ő szeretne lenni a záró.

Borbás Elvira képviselő:  kéri a hivatalt,  hogy emailban is kapják meg az anyagot, eddig 
mindig megkapták most nem. Mivel nem egyszerre érkezett,  nem volt  otthon, stb.  eléggé 
bonyolult volt a dolog. Azt gondolja, hogyha emailban kapja meg, akkor rögtön látja, hogy 
van. Eddig volt,  csak a mostanit nem kapta meg. Köszöni szépen előre is és kéri,  hogy a 
következőkben erre figyeljenek oda. 
Karácsonyi  ünnepséget  rendez  Monorierdő  Község  Önkormányzata  és  a  Quercus  Kft.,  a 
piactéren 2015. december 20.-án. Az Oktatási, Kulturális és Ügyrendi Bizottság tárgyalta és 
elfogadta a programtervet. Miszerint 7-11 óráig zsibvásár lesz vagy karácsonyi vásárnak is 
nevezhetik, majd délután 13.00 órától a monorierdői nyugdíjas klubok lépnek fel, valamint az 
óvoda és az iskola diákjai vagy óvodásai. Ezután következik a jótékonysági ebéd, amit egy 
vállalkozó vállalt fel, hogy megfőző a halászlét. Felajánlások is történtek, pogácsa, paprika és 
egyebek, amit köszönnek szépen a felajánlóknak. Az önkormányzat vásárolta meg az almát, a 
szaloncukrot és a halat a halászléhez. Szeretettel várnak mindenkit. 

Balogh Gábor képviselő: tegnap is elmondta, most is elmondja, hogy szeretné megköszönni 
a képviselő asszony Borbás Elvira és Dzsupin Imrénének, akik bejelentették a hibát és három 
ember  önzetlen  segítségét,  Fehér  Istvánnak,  Váczi  Istvánnak  és  Komár  Istvánnak,  hogy 
amikor elromlott itt a sorompó polgármester úr hívta őt telefonon, hogy azonnal biztosítani 
kellene a sorompót, nehogy nagyobb baleset történjen, addig, amíg a rendőrség kiért. Nem 
nagyon sietett a rendőrség, elég sokáig álldogáltak ott és sikerült a sorompót megoldani, nem 
történt  baleset.  Ezért  ezúton is  megköszöni  a  segítségüket  és az együttműködésüket.  Kéri 
polgármester urat, hogy ha lehet írásban is köszönje meg nekik.
Történt  ez  az  ónos  esős  jegesedés,  ami  szerencsére  kevésbé  sújtotta  Monorierdőt,  mint 
Bényét.  Balatoni József Bénye Község alpolgármestere jó barátja,  egy másik monorierdői 
lakossal  Bánhegyesi  Gergővel  a  segítségére  siettek,  mert  nem  volt  villanyellátásuk,  fák 
szakadtak a villanyvezetékekre, egy egész napos kosaras munkával sikerült ezeket az ágakat 
leszedni.  Erről szerette volna a Képviselő-testületet tájékoztatni. 

Szente  Béla  polgármester:  nagyon szépen köszönik,  reméli,  hogyha  itt  is  ilyen  lesz,  ne 
legyen, de, ha mégis, akkor itt is ki fogja venni a polgárőrség a szerepét a munkában. 

Dzsupin Imréné képviselő: amikor volt itt decemberben a jegesedés, tartották a kapcsolatot a 
hivatallal  és polgármester úrral,  mert  itt  voltak kisebb nagyobb fennakadások. Pont aznap 
ment Nagykátára és az összes településen kint volt a polgárőrség. Nagyon jól lenne, ha ilyen 
időben Monorierdőn a polgárőrség is kint lenne, akik itthon vannak, mert minden faluban 
példaértékűen  kint  voltak  segíteni.  Pilis  és  Káva  között  nagyon  nagy  károk  voltak.  A 
polgárőrök kint voltak kora délutántól kezdve, szedték fel a kidőlt fákat, fűrészeltek és ezt 
minden településről el lehet mondani, nem csak kocsival, hanem gyalog is jártak. Nagyon jó 
lenne  a  Monorierdői  Polgárőrséget  is  összeszedni,  mert  ilyen  dolgok  nem  csak  Bényén 
vannak, hanem Monorierdőn is. A 4-es főútnál neki is jelezték, hogy egyik oldalon leállt a 
forgalom,  mert  kidőlt  a  felüljárónál  egy fa.  Megkéri  Balogh  Gábor  képviselőtársát,  hogy 
minél hamarabb álljon fel Monorierdőn is a polgárőrség, úgy ahogy kell, és minél hamarabb 
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járőrözzenek. 

Szente  Béla  polgármester:  ugyan  az  nap  a  katasztrófavédelemmel,  valamint  a  Monori 
Önkormányzattal közösen lezárták a hátsó utat, ő volt ott addig biztosítani, amíg nem jött a 
katasztrófavédelem és a közút, hogy le kellene zárni, mert ott személyi sérüléssel járó baleset 
is történt pontosan a kidőlt fák miatt. Ezért is lesz jó a katasztrófavédelmi felkészítés, amit 
egy páran megkaptak postai  úton egy anyagot. Nem tudja,  mennyire olvasható,  mert amit 
rendelkezésére  bocsátott  a  katasztrófavédelem,  azt  tudta  ő  is  tovább  küldeni.  Az 
elkövetkezendő időszakban lehet arra számítani, hogy lesz egy ilyen felkészítés. Pontosan az 
ilyen alkalmakra hasznosítani tudják, ha szükség lesz rá. 

Nagy  Lászlóné  képviselő:  az  egyebekben  három  dolgot  szeretne  mondani.  Az  egyik  a 
bizottsági  ülésekkel  kapcsolatosan,  az  ezekre  szóló  meghívókkal  kapcsolatban  kéri,  hogy 
valamennyi  bizottság  ülésére  kapjanak  meghívót.  A  múlt  héten  volt  a  Szociális  és 
Környezetvédelmi Bizottság ülése, amelyre nem kaptak meghívót, nem tudtak róla. Ha nem 
kapnak meghívót,  akkor nem is tudják,  hogy van, nem tudnak részt venni értelemszerűen 
rajta.  A maga részéről,  ha tud,  nagyon szívesen részt venne a Nemzetiségi Önkormányzat 
ülésein. Meghallgatná, hogy mit dolgoznak, de ha nem tudják, hogy mikor van, nem tud ott 
lenni. Elég lenne emailban elküldeni a meghívót, az is jó lenne. 
Úgy  véli,  hogy  sokkal  hatékonyabban  kellene,  hogy  működjön  a  pályázati  kapacitások 
kihasználása. Ehhez arra lenne szükség, hogy a pályázatok figyelésének módszerét át kellene 
szervezni. Biztos, hogy voltak pályázatok, mert ha megkérdezik a környékbeli településeket, 
be  tudnak  számolni  arról,  hogy  milyen  pályázatokon  nyertek.  Mindez  elmarad  valahogy 
Monorierdőn. Az elmúlt 8 évben nagyon sok minden elmaradt, nagyon sok mindentől elesett 
Monorierdő.  Kéri,  hogy vitassák  meg,  beszéljék  meg,  hogyan volt  eddig,  hogyan lehetne 
másképp csinálni, de valamit ezen egészen biztosan módosítani lehetne és kellene is a cél 
érdekében. 
Értesülhettek róla, hogy a Nemzetiségi Önkormányzat részére kialakításra került egy helyiség, 
ahol szükség esetén el tudják végezni a teendőjüket, amiket el kell végezni. Ő saját maga 
hiányát  látja  annak  képviselőként,  hogy  nekik  nincs  egy  olyan  hely,  ahol  nyugodtan  le 
tudnának ülni, ami iratokat kapnak, át tudnák tanulmányozni. Nem tartja szerencsésnek, hogy 
a gazdasági vezető asszony irodájában, őt zavarva esetleg, vagy nem zavarva, hogy jönnek 
hozzá, álljon fel, ő csak magáról beszél, menjen ki. Nyilvánvalóan, ha szeretnének felkészülni 
és olyan anyagokat tanulmányoznak, amit itt tudnak átnézni, akkor szükség lenne nekik is egy 
ilyen helyiségre, amit minden képviselő használhat. 

Szente  Béla  polgármester:  az  ülésekről,  mindent  elkövetnek  azért,  hogy  az  ülésekről 
kimenjen a többi meghívó is. Volt a Nemzetiségi Önkormányzatnak egy közmeghallgatása, 
ami időben meg lett hirdetve, ki lett plakátolva, szokás szerint tépkedték le a plakátot. Ha nem 
jött volna el egy lakos, akkor a Höfler Judit és rajta kívül nem lett volna ott senki. Annyian 
bírálták  a  Nemzetiségi  Önkormányzatot,  nem  tudja,  hogy  miért  nem  mentek  el  a 
közmeghallgatásra, pedig pontosan vázolták a programjukat, mikor alakultak, mik a céljaik. 
Elhangzottak érdekes dolgok, csak az érdeklődés hiány miatt,  ez majdnem, hogy unalmas 
beszélgetésbe  fulladt.  Teljesen  mindegy,  hogy jegyzőkönyvbe  mondja  vagy nem,  teljesen 
mindegy,  hogy interneten meg van hirdetve vagy nem, kb 300 embernek el  lett  küldve a 
közmeghallgatásra a meghívó és szerinte kettő nem jött el abból. Az internetnek annyira nincs 
szerepe,  csak szájkarate megy ott.  Ha a Nemzetiségi Önkormányzat bejelenti,  hogy mikor 
szeretne ülésezni,  akkor  tudnak ők is  róla,  hiszen az egy külön szervezet.  Ha értesítik  az 
önkormányzatot, akkor viszont értesíteni fognak mindenkit. Az alakuló ülésükön kívül volt 
egy testületi ülésük és egy közmeghallgatás, de mind az ülésen, mind a közmeghallgatáson 
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nem nagy érdeklődés volt.  Szerinte az ő feladatuk is, hogy elmondják szájról szájra, mert 
mind a plakát, mind az internet nem célra vezető. Ha lesz újságuk és bejelentik, akkor abba 
bele lehet írni, hogy mikor lesz ülésük. Meg fogják csinálni az üléstervüket, úgy, mint a nagy 
önkormányzat, hogy tudják, hogy minden hónap utolsó csütörtöki napján van testületi ülés. 
Ők meg kitalálják, hogy mikor lesz, és erről lehet tájékoztatni a lakosságot. A pályázatokkal 
egyetért, erről nincs mit beszélni. Valamilyen módon ezt kicsit fel kellene pezsdíteni, ha lesz 
olyan, amiben még tudnak indulni. 
A képviselő, hogy hol ülhetnének le. Helyiséget nem fognak tudni kialakítani pluszban. Maga 
az  önkormányzat  épülete  adott,  újat  nem lehet  lefalaztatni,  nem lehet  leválasztani,  hiszen 
ennek öt évig így kell megfelelnie. Itt van a Teleház, ha ő itt van, nyugodtan bemehetnek a 
képviselők  hozzá  és  itt  a  tárgyaló  mindig  rendelkezésre  kell,  hogy  álljon.  A  régi 
önkormányzati épületben a képviselők a tárgyalóban tartották meg a fogadó órájukat is. 

Nagy Lászlóné képviselő: ez is teljesen jó, ha ide vonulhat a tárgyalóba.

Borbás  Elvira  képviselő:  kér  engedélyt  arra,  mivel,  hogy  az  Oktatási,  Kulturális  és 
Közbiztonsági  Bizottságnak  olyan  sok  dolga  van,  ami  egy  szekrénybe  fér  el,  jelenleg  a 
Családsegítő  Irodában van,  sokszor  be kell  hoznia  a  gépét.   Ő többet  a  Teleházban nem 
nyomat  és  nem  is  nyitja  meg  az  emailjait,  ugyanis  történt  egy  olyan  helyzet,  hogy  ott 
megnézte az emailját, majd egy lakos hozzáfért. Ebből bonyodalmak származtak, úgy, hogy 
soha többé ezt  a Teleházban nem teszi  meg.  Engedélyt  kér arra,  hogy behozhassa a  saját 
gépét, ott van egy asztal, ahová le tud ülni, ha ügyfél van bent, akkor természetesen kijön. 
Engedélyt kér arra, hogy amikor nincs ügyfél, oda bemehessen és a plakátokat, egyebeket ott 
meg tudja csinálni. 

Szente  Béla  polgármester:  nem  hiszi,  hogy  van  ennek  akadálya.  A többi  képviselőnek 
elmondja,  hogy a  tárgyalóban  legalább  öt  internet  csatlakozási  hely  van,  ha  behozzák  a 
számítógépüket itt  is nyugodtan tudna készülni, vagy, hozzá bemehetnek, ott is nyugodtan 
tudják használni a gépet. Ha bent van, akkor bármikor be lehet hozzá menni. 

Borbás  Elvira  képviselő:  nem  véletlenül  mondta,  hiszen  nyomtatni  is  nagyon  sokszor 
szokott, hiszen a plakátoktól kezdve mindent ők csinálnak a Dzsupin Imrénével, itt róla is van 
szó, mert ott van nagyon sokszor és mikor, nincs ügyfélfogadás sokat vannak az épületben. 
Azért vannak ott, mert ott tudnak nyomtatni, az ő gépét is rá tudja kapcsolni a nyomtatóra. 
Azért kér rá engedélyt, hogy mindenki tudjon róla, hogy ők ott vannak.

Szente Béla polgármester: részéről nincs akadálya, hogy bent legyenek az épületben és a 
nyomtatót használják. Megkérdezi Nagy Lászlónét, hogy kielégítő volt-e a válasza?

Nagy Lászlóné képviselő: a pályázatokkal kapcsolatban ne, de a többi kielégítő volt.

Szente Béla polgármester: nem tud most rá válaszolni, megmondja őszintén. Azért vannak, 
hogy közösen találjanak rá megoldást.

dr.  Páczi  Antal  alpolgármester:  javasolja,  hogy  mindenki  nézze  a  pályázatokat,  hiszen 
mindenkinek van internete.  Az interneten fent vannak a pályázatok, elő lehet fizetni,  nem 
sokba kerül. 10.000.- Ft az előfizetés. Mindenki a saját számítógépén követheti, és nagyon 
üdvös lenne, hogy ezeket meg is beszéljék. Javasolja, hogy minden hónapban üljenek össze és 
beszélgessen erről, mert az a jó, ha minél többen látják.
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Dzsupin Imréné képviselő: meg lehet nézni, de ő ebben nem szakember. Valaki kellene, aki a 
pályázatokat figyelné.

Borbás Elvira képviselő: ez a téma már előkerült egy hónappal ezelőtt. Jegyző asszonnyal 
konzultáltak, Györgyike is ott volt. Megkérdezte akkor, hogy működjön ez a továbbiakban és 
akkor abban egyeztek meg, hogy a hivatal figyeli a pályázatokat. Amennyiben egy kisebb 
pályázat  van,  azt  a  hivatal  elvállalja  és  megcsinálja  és  elküldi.  Amennyiben egy nagyobb 
pályázat van, ezt a képviselő-testület elé tárják. Biztos abban, hogy amit megbeszéltek egy 
hónappal ezelőtt ez úgy van. Kérte jegyző asszonyt, hogy figyeljék a pályázatokat és, ha olyan 
van, amit a képviselő-testületre vonatkozik, akkor szóljanak. Ha kisebb pályázat van, azt a 
hivatal  elkészíti  és  elküldi,  ha  nagyobb,  akkor  egy  pályázatíró  céget  bíznak  meg  ezzel. 
Továbbra is kéri, hogy figyelje a hivatal a pályázatokat.

Fehér  István  képviselő:  konkrétan  beszélt  két  emberrel,  akik  önkormányzatoknak  is 
csinálnak pályázatokat és sikeres módon dolgoznak. Szeretné, ha a következő testületi ülésre 
meghívnák  ezt  a  két  embert,  akik  bemutatkoznának.  Mindenki  tudja,  hogy nincs  meg  a 
megfelelő kapcsolati tőke, írhatnak bármilyen szép pályázatot, nem biztos, hogy sikeres lesz. 
A pályázat  akkor sikeres,  ha van a pályázatírónak kapcsolati  tőkéje  és szakmai tudása is. 
Mindkét személy sikerdíj  ellenében elvállalja, hogy figyeli a pályázatokat,  ha erre kapnak 
megbízást a képviselő-testülettől. Nem tudja, hogy ez hogyan működik.

Szente Béla polgármester: nagyon sok ilyen cég van. Ez is lehet egy jó. A múlt héten is volt 
egy hasonló ügyben tárgyalni. Megkeresték igen magas helyről és érdeklődnek Monorierdő 
iránt. A megye felé be kellett számolni, hogy mit szeretnének fejleszteni és pályázat útján mit 
szeretnének megvalósítani, hiszen az idei évtől úgy működik ez a pályázat figyelés, hogy nem 
kiírják a pályázatokat, 2015. évre a Régióra, Pest megyére és Budapestre szinte semmilyen 
Uniós pályázat nincsen. A kapcsolati tőke azt jelenti, hogy vannak olyan cégek, érdekeltségek, 
magánszemélyek és pályázat figyelő emberek, akiket érdekli Monorierdő. Ebbe beleértendő 
az egészségház, az útjaik, a termálvíz, az óvoda. Ezt mind leírták, hogy mit szeretnének és 
ebből  kifolyólag  érdeklődnek.  A tárgyalás  még  nem  kerül  pénzbe,  minél  több  emberrel 
beszélnek,  a  nagy számok törvénye  alapján,  nagyobb a  valószínűsége,  hogy valamit  meg 
tudnak  csípni.  Nem  zárkóznak  el  előle,  azt  hiszi,  hogy  ezt  mondhatja  a  képviselőtársai 
nevében is. 

Fehér István képviselő: kaphat arra felhatalmazást, hogy bemutatkozó anyagot küldhetnek?

Szente Béla polgármester: bemutatkozó anyagot bármikor küldhetnek. 

Nagy  Lászlóné  képviselő:  egy  rövid  mondattal  reagál  az  alpolgármester  úr  által 
elmondottakra,  amit  nem tud  komolyan  venni,  mert  azt  a  meglátását,  hogy lehet  otthon 
figyelni,  a  képviselők  fizessenek  elő  10.000.-  Ft-ért.  Ne  haragudjon,  de  ez  a  téma 
fontosságához nem…

dr.  Páczi  Antal  alpolgármester:  meg van sértődve,  ha  képviselő  asszony ezt  nem veszi 
komolyan. Elnézést kér. Mindannyian képviselők, igen is nézzék a pályázatokat. Úgy tudnak 
előre lépni, ha saját maguk keresnek pályázatokat. Bár jegyző asszony elmondta, hogy nem 
igen lesz kiírva.  Nagy Lászlóné képviselő asszony felvetette  azt,  amivel  teljes  mértékben 
egyetért,  hogy  sokkal  többet  lehetett  volna  pályázni  és  kellett  volna  pályázni.  Azok  a 
települések haladnak, lépnek előre, akiknél van egy vagy kettő, vagy több ember, aki figyeli. 
Ezt  nem  komolytalannak  mondta,  nagyon  szégyelli  magát,  ha  képviselő  asszony  ezt 
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komolytalannak vette. Igen is, nekik kell figyelni, azért lettek képviselők, hogy figyeljék. 

Szente Béla polgármester: kéri, hogy ne menjenek bele személyeskedésbe.

Nagy Lászlóné képviselő:  nem személyeskedni  akar,  ez  nem az  ő  stílusa.  Egyébként  az 
szokott lenni dr. Páczi Antal alpolgármester úr stílusa vele szemben. Ezt nem úgy kellene 
megoldani,  hogy fizessen  otthon  elő  a  képviselő  és  figyelheti  a  pályázatokat.  Szerinte  a 
legjobb és a leghatékonyabb módja nem az önkormányzat által történő figyelés. Például az, 
amit mondott Fehér István képviselőtársa. 

dr.  Páczi  Antal  alpolgármester:  fel  kell  venni  egy alkalmazottat,  elő  kell  rá  teremteni  a 
pénzt, és semmi más dolga nem lesz, csak pályázatokat figyel, ez is egy megoldás. Javasolja 
azt, hogy a Pénzügyi, Településfejlesztési és Közbiztonsági Bizottság dolgozza ki,  hogyan 
teremtik elő a pénzt pályázatfigyelő ember felvételére. 

Balogh Gábor képviselő: az nagyon jó ötlet, hogy egy embert vegyenek fel, csak azt tudják, 
hogy ezekhez a pályázatokhoz kell egy alaptőke is. Ha találnak egy pályázatot és van hozzá 
alaptőkéjük, akkor meg tudják oldani, de, ha nincs, akkor nem javasolja azt az embert, mert 
sajnos  Monorierdő  Önkormányzata  nem  rendelkezik  olyan  tőkével,  amivel  ezt  tudnák 
finanszírozni. 

Borbás Elvira képviselő: javasolja meghívni a két úriembert, meghallgatni meghallgathatják 
őket  akár  egy  informális  beszélgetésre,  ezzel  még  nem  történi  semmi.  Mindenből  lehet 
tanulni, lehet, hogy tanulnak valamit tőlük. 

Fehér István képviselő: tegnap kapott egy foci suli utánpótlás tervet, azt szeretné felolvasni, 
mert végül is ide tartozik.

Szente Béla polgármester: Pali bácsi azt mondta, hogy be fogja nyújtani, ő még nem kapott 
semmit. Az, hogy minden hónapban beszámol, az egy dolog, de az nem terv. Kéri, hogy most 
ne olvassa fel.

Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető: jó lenne, ha be lenne iktatva.

Borbás Elvira képviselő: Fehér István találkozott Szécsényi Pállal, akinek az volt a kérése, 
hogy tárgyalják az ő anyagát. Javasolja, hogy Szécsényi Pál jöjjön be a hivatalba, az anyagát 
adja át a titkárnőnek. Beiktatják, kap egy példányt, hogy be van iktatva és onnantól kezdve a 
polgármester úr majd napirendre fogja tűzni. Ennek ez a módja. 

Szente Béla polgármester: ennek anyagi vonzata is van, ezt iktatni kell és napirendre kell 
tűzni. Nagyon támogatja a Pali bácsit, amikor azt mondja neki, hogy ez most rendben van, 
akkor mindig van még egy hátulról. 

Fehér István képviselő: akkor átadja a hivatalnak a papírt és kéri, hogy iktassák be és tűzzék 
napirendre. 

Vargáné Vass Éva jegyző: tegnap is elmondta, azoktól elnézést kér, akik már hallották, de 
feltétlenül tájékoztatnia kell a képviselő-testületet is nem csak a bizottságokat arról, hogy a 
NAV Köztartozásmentes adózói adatbázisba történő felvételről szóló igazolást ez év december 
31-ig  le  kell  adni,  nemcsak  a  megválasztott  képviselőknek,  hanem  a  Nemzetiségi 
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Önkormányzat képviselőinek és a bizottságok külsős tagjainak is. Ha bárkinek segítségre van 
szüksége, akkor forduljon hozzá bizalommal, nagyon szívesen segít. Ehhez egy ügyfélkapus 
regisztráció kell, ami szerinte ma már majdnem mindenkinek van. Ha nincs, akkor egy nap 
alatt el lehet intézni. 

Borbás Elvira képviselő: már nagyon elcsépelt téma, de meg szeretné kérdezni, hogy ezt a 
bizonyos projektort meg tudják-e venni még az idén. A pénzügyi vezetővel konzultált. Igaz, 
hogy egy napjuk van rá,  nem tudja,  hogyan oldják  meg.  Az a helyzet,  hogy kaptak  egy 
kimutatást, mely szerint x összeget költött el a bizottság. Abban nincs minden benne, mert az 
újság,  a  média  és  még  egyebek,  tehát  nagyon  sok  minden.  Nem  tudják,  hogy  van-e 
maradvány. Ezért kérte két héttel ezelőtt a pénzügyi vezetőt, hogy nézzék meg, és amire még 
szükség van, azt vegyék meg. Megkérdezi, hogyha van pénzmaradvány és most nem tudják 
megvásárolni, akkor januárban meg tudják-e ezt oldani abból a maradvány pénzből, ami erre 
az évre volt a közművelődésre és a könyvtárra szánva? 

Vargáné Vass Éva jegyző:  javasolja, hogy a Képviselő-testület hozzon egy olyan döntést, 
hogy  a  2014.  évi  kulturális  feladatellátásra  vonatkozó  előirányzat  maradvány  terhére  a 
Polgármester úr holnap rendelje meg a projektort.  

Borbás Elvira képviselő: a polcok és egyebek már nem férnek bele ebbe a maradványba? 
Úgy tudja, hogy ebben az évben el kell költeni, ne adják már vissza az államnak, költsék el.

Vargáné Vass Éva jegyző: az kizárt dolog. Ezt tudják garantálni mást nem.

Borbás Elvira képviselő: esetleg egy fogast és egy órát még a könyvtárba? A fogas azért 
fontos a téli időszakban, mert nem tudják hová letenni a kabátokat. 

Szente Béla polgármester: aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal – egyhangúlag 
– az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

172/2014. (XII. 18.) Kt.
határozata

a 2014. évi kulturális feladatellátásra vonatkozó előirányzat maradvány terhére 
projektor, fogas és falióra vásárlásáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Szente Béla 
polgármestert, hogy a 2014. évi kulturális feladatellátásra vonatkozó előirányzat 
maradvány terhére holnap rendelje meg a projektort, a fogast és 2 db. faliórát.
Határidő: azonnal
Felelős: Szente Béla polgármester, Vargáné Vass Éva jegyző

Szente  Béla  polgármester:  2014.  év  utolsó  testületi  ülésén  megragadva  szeretné 
megköszönni a Polgármesteri Hivatal pénzügyi munkáját, az előterjesztések előkészítésében, 
valamint  Jegyző  Asszonynak  a  törvényességi  feladat  ellátásában  nyújtott  segítségét 
mindenféleképpen. Szeretné az új képviselő-testület tagjainak megköszönni, hogy kezdenek 
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belerázódni a munkába és hasznos feladatot végeznek és részévé válnak a testületnek, hiszen 
nagyon nagy feladat hárul rájuk, mindketten a Pénzügyi, Településfejlesztési és Közbiztonsági 
Bizottság tagjai,  valamint  az egyik az elnöke.  Kíván nekik sok sikert  és közösen eltöltött 
sikeres  munkát.  Megköszöni  Balogh  Gábor  képviselő  munkáját,  reméli,  hogy  az 
elkövetkezendő évben sikeres polgárőr feladat ellátásában is segítséget tud majd nyújtani a 
településnek  és  reméli,  hogy  a  továbbiakban  is  hasznos  munkát  tud  letenni  a  település 
lakosságának. Külön megköszöni Dzsupin Imrénének a nyári közmunka feladatként nyújtott 
segítségét, az egyik jobb keze volt, segítsége, hiszen ezt a feladatot nem tudta volna elvégezni 
nélküle.  Borbás  Elvirának  külön  megköszöni  a  segítségét,  valamint  a  rendezvények 
lebonyolításában oroszlánrészt vállalt szerepéért. Ő is, az egyik kinyújtott keze. Reméli, hogy 
sok  kinyújtott  keze  lesz,  tehát  a  hat.  Külön  szeretné  megköszönni  dr.  Páczi  Antal 
alpolgármester úrnak a helyettesítést,  amikor ő nincsen, akkor alpolgármester úr látja el a 
polgármesteri  feladatokat.  Mint  körzeti  orvos  is  felelősségteljes  komoly  szerepet  vállal 
Monorierdő életében. Mindenkinek nagyon szépen köszöni az egész éves munkáját. Kíván 
mindenkinek áldott békés ünnepeket, boldog karácsonyt és szeretteiknek is és kívánja, hogy 
mindent kapjanak meg, amit szeretnének. Egy eredményes újesztendőben találkozzanak és 
azután hajrá! Köszöni szépen. A testületi ülést 16:37 órakor bezárja. 

K.m.f.

 Szente Béla                 Vargáné Vass Éva
polgármester    jegyző

     Fehér István       Dzsupin Imréné
jegyzőkönyv-hitelesítő jegyzőkönyv-hitelesítő
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